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Technische vragen bij de Ontwerpbegroting 2024 

 

Raadsfractie Algemeen Belang (AB) 
 
Technische vragen bij de Ontwerpbegroting 2024 
 
Technische vragen Begroting 
 
AB.01 P6 “Nieuw beschut werk” / P39 “Beschutwerk” Hoeveel beschutte werkplekken zijn er op dit 
moment binnen de gemeente Valkenburg beschikbaar? En hoeveel plekken zijn er binnen het 
regionale samenwerkingsverband beschikbaar? Hoeveel mensen maken er op dit moment gebruik 
van een beschutte werkplek? 
 

Beantwoording college  

 
Het ministerie van Sociale Zaken en Werkgelegenheid heeft bekend gemaakt hoeveel beschutte 
werkplekken elke gemeente in 2023 minimaal moet inrichten. Voor Valkenburg aan de Geul 
bedraagt de taakstelling 7, voor de gemeenten uit de regio Maastricht Heuvelland (Eijsden-
Margraten, Gulpen-Wittem, Maastricht, Vaals en Valkenburg aan de Geul) bedraagt de taakstelling 
160. 
 
In de regio Maastricht-Heuvelland is er tot op heden voor gekozen om het instrument nieuw 
beschut werk niet in te zetten, maar invulling te geven aan de ondersteuningsbehoefte op grond 
van een alternatieve aanpak. Daarbij worden werkzoekenden met beperkingen ondersteund bij 
regulier werk, en als dat niet haalbaar is worden andere vormen van gesubsidieerd werk en re-
integratievoorzieningen ingezet. Met deze alternatieve aanpak wordt recht gedaan aan de 
bedoeling van de Participatiewet; mensen werken zo regulier mogelijk naar vermogen. 
 

 
AB.02 P12 Veiligheid 
Hoe verhouden zich de veiligheidsthema’s van onze gemeente ten opzichte van de overige 
Heuvellandgemeenten> Is er een expliciet verschil en zo ja, is dit verklaarbaar? 
 

Beantwoording college  

 
In het Integraal VeiligheidsPlan zijn thema’s opgenomen die zijn afgestemd met de 
Heuvellandgemeenten. Daarnaast biedt het plan ook voldoende ruimte voor een voor onze 
gemeente specifieke aanpak. Onze gemeente kenmerkt zich bijvoorbeeld door veel horeca in een 
bruisend uitgaanscentrum. Dat levert meer jeugd gerelateerde en openbare orde incidenten op dan 
in de omliggende Heuvellandgemeenten. Ook het aantal recreatieve overnachtingen en grotere 
evenementen zijn meer dan in de overige Heuvellandgemeenten. Dat trekt meer criminaliteit en 
ondermijnende activiteiten aan. Ook het aantal overnachtingsmogelijkheden zorgt ervoor dat deze 
worden ingezet voor andere dan recreatieve doeleinden, zoals huisvesting arbeidsmigranten. Op 
die thema’s scoort Valkenburg aan de Geul gemiddeld dus hoger dan de Heuvellandgemeenten. Dat 
is verklaarbaar vanuit de hierboven genoemde oorzaken. 
 

 
AB.03 P13 “afhandelen vergunningsaanvragen” Kan er een % worden gegeven hoeveel aanvragen er 
binnen de gestelde wettelijke termijn worden afgehandeld?  
 

Beantwoording college  

 
87% van de aanvragen wordt binnen de gestelde wettelijke termijn afgehandeld. Dit betekent 
echter niet dat waar niet tijdig wordt beoordeeld deze aanvragen ook van rechtswege worden 
verleend. Alleen omgevingsvergunningen kunnen van rechtswege worden verleend. Vanaf 1 januari 
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2024 is de Omgevingswet in werking en gelden weer andere regels. Overigens is in 2023 geen 
vergunningaanvraag van rechtswege verleend. 
 
Hoewel we streven naar een efficiënte afhandeling van aanvragen binnen de gestelde wettelijke 
termijn, en opschorten al is toepast, kan het voorkomen dat sommige aanvragen toch niet tijdig 
afgehandeld kunnen worden (zonder dat deze aanvragen dan van rechtswege verleend moeten 
worden).  Er zijn meerdere redenen waarom dit kan gebeuren, namelijk ontbreken van de vereiste 
informatie, complexiteit van de aanvraag, de werklast op de afdeling en/of adviezen van in- of 
externen adviseurs die niet tijdig worden aangeleverd. 
 

 
AB.04 P16 
In hoeverre vindt er overleg plaats of is er contact met de agrarische sector binnen onze gemeente? 
Op welke wijze denkt het college verder inzicht te krijgen in de lokale problematiek? 
 

Beantwoording college  

 
Momenteel is er beperkt inzicht in de problematiek van de agrarische ondernemers binnen onze 
gemeente. Om meer inzicht te krijgen heeft het college besloten deel te nemen aan de agrarische 
scan die in samenwerking met het Middengebied wordt uitgevoerd. Dit traject start eind 2023 en 
loopt door in 2024. Daarnaast heeft wethouder Dauven periodiek overleg met de lokale afdeling 
van de LLTB. Tijdens deze overleggen komen eveneens lokale problematieken aan de orde. 
 

 
AB.05 P17 “Visie VTE ZL” Er wordt gesproken over de term vitalisering. Wat verstaan we hier 
concreet onder? 
 

Beantwoording college  

 
Onder vitalisering verstaan we het toekomstbestendig maken van een bedrijf of sector. 
Toekomstbestendig zodat deze ook over 5 tot 10 jaar nog een goede en robuuste bedrijfsvoering 
heeft. Vitaliteit kan beoordeeld worden op een score rondom kwaliteit, (toekomst)perspectief, 
inzicht (in de sector en regio) en ambities. 
 

 
AB.06 P17 Citymarketing & Evenementen 
In hoeverre worden de belangen van de andere kernen van onze gemeente meegenomen in het 
opstellen van randvoorwaarden voor de organisatie van grootschalige evenementen, en in deze dus 
zeker bij de Amstel Gold Race? In de kernen is er sprake van een ‘uitstervend’ beeld aangaande 
evenementen. Is dit volledig afhankelijk van de in de kernen gevestigde verenigingen/stichtingen 
die als organisatoren optreden of kan de gemeente hierin een ‘kartrekkersrol’ vervullen om ook in 
de kernen de leefbaarheid op het gebied van het plaatsvinden van evenementen te vergroten? 
 

Beantwoording college  

 
De gemeente organiseert momenteel zelf geen evenementen. Dat is voorbehouden aan 
(particuliere) initiatiefnemers. Enige uitzondering betreft de organisatie van de kerstmarkt in de 
Gemeentegrot. De gemeente subsidieert wel evenementen (ook evenementen in de kernen) vanuit 
het jaarlijkse evenementenbudget. 
 
Na vaststelling van de Visie Vrijetijdseconomie Valkenburg aan de Geul wordt het nieuwe 
evenementenbeleid opgesteld. Daarin wordt ook gekeken naar voorwaarden ter beperking van 
overlast in de kernen en de te vervullen rol van de gemeente bij evenementen. 
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AB.07 P18 Ondernemerscontact 
Eind 2023 volgt een voorstel met betrekking tot de structurele inrichting van het 
ondernemerscontact. Kan het college alvast haar bevindingen met ons delen over de pilot 
“Ondernemersdesk’? 
 

Beantwoording college  

 
De evaluatie van de pilot Ondernemersdesk loopt. Structureel ondernemerscontact is in ieder geval 
waardevol gebleken. Zowel intern als extern. Hoe dit structureel in te bedden volgt uit de 
evaluatie die nog niet is afgerond. Update volgt of in commissie ED of via een RIB. 
 

 
AB.08 P24 Visie arbeidsmigranten. 
Op welke termijn kunnen we hier een voorstel van verwachten. 
 

Beantwoording college  

 
Het voorstel zal in de eerste helft van 2024 aan uw raad ter besluitvorming worden voorgelegd. Op 
maandag 13 november aanstaande staat een informatiesessie voor uw raad gepland. Met als doel 
om te informeren over de stand van zaken en input op te halen ten behoeve van de visie. 
 

 
AB.09 P25 Huisvesting statushouders in het bijzonder AMV 
Gaarne indicatie aangeven. (aantallen) 
 

Beantwoording college  

 
Er wordt in ieder geval ingezet op het realiseren van huisvesting voor een Kinderwoongroep (hierna 
KWG) ter grootte van minimaal 12 jongeren met een verblijfsstatus in de leeftijd van 16 tot 18 

jaar. Enkel wanneer er een locatie wordt gevonden die aanzienlijk meer ruimte biedt kan de KWG 
worden uitgebreid tot maximaal 24 jongeren. Een KWG die uit 24 jongeren bestaat heeft echter niet 
de voorkeur van het Nidos / Hilzijn (contractpartner voor begeleiding van de jongeren). Zij zetten bij 
voorkeur in op het realiseren van een KWG voor 12 jongeren met daarnaast nog één of meerdere 
Kleinschalige wooneenheden (KWE) voor maximaal 4 jongeren (per eenheid) in de leeftijd van 18 tot 
21 jaar die toe zijn aan een volgende stap naar meer zelfstandigheid. Bij voorkeur bevinden deze 
kleinschalige wooneenheden zich op dezelfde locatie.  
 

Gelet op de diverse locaties die momenteel worden onderzocht wordt er ingezet op de huisvesting 
van in totaal 12 tot 24 jongeren, voor een KWG en KWE samen. 
 
Zie tevens de beantwoording bij vraag VSP.13. 
 

 
AB.10 P28 Thema sport 
In hoeverre is bekend of er binnen de Valkenburgse verenigingen sprake is (geweest) van ongewenst, 
grensoverschrijdend gedrag? Wordt dit gemeld bij de gemeente en wat zijn daarvan de eventuele 
consequenties als verenigingen laakbaar gedrag/beleid valt te verwijten? Is er zicht op het aantal 
kinderen met een achterstand in de motorische ontwikkeling en waar en door wie worden de extra 
beweeglessen aangeboden waarover gesproken wordt? 
 

Beantwoording college  

 
Er zijn geen meldingen bij de gemeente binnengekomen naar aanleiding van de 
informatiebijeenkomst omtrent ongewenst en/of grensoverschrijdend gedrag. Mochten er richting 
de toekomst meldingen binnenkomen aangaande laakbaar beleid, dan zal de gemeente hierover in 
gesprek gaan met de desbetreffende vereniging.  
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Op alle basisscholen wordt inmiddels jaarlijks de Motorische Quotiënt-Scan (MQ-Scan) afgenomen. 
Vanuit deze motorische scan kan er gekeken worden naar de motorische ontwikkeling van kinderen 
per leeftijdscategorie/per klas. Vanuit de laatste testresultaten is naar voren gekomen dat er 
verbetering op het gebied van motorische ontwikkeling/behendigheid wenselijk is bij de kinderen 
in de leeftijd van 6-7 jaar en 9 jaar. Aan de hand van de testresultaten kunnen de kinderen die 
‘minder goed’ scoren zich aanmelden voor ‘Gymkids’, aangeboden door een kinderfysiotherapeut 
van Confysio-Kids en een beweegcoach van bureau Negen, na schooltijd op school. Gymkids is 
zodoende optioneel en niet ingebed in het regulier onderwijs. Bij ‘Gymkids’ worden de kinderen op 
een speelse manier gestimuleerd om te gaan bewegen en steeds meer vertrouwen in hun eigen 
lichaam te krijgen. 
 

 
AB.11 P30 “Beleidsindicatoren” Hier wordt als Indicator van Niet-sporters een cijfer uit 2020 
gegeven. Dit was midden in de corona periode, zijn er ook recentere cijfers beschikbaar?  
 

Beantwoording college  

 
Bij de beleidsindicator wordt uitgegaan van de bron waarstaatjegemeente.nl. Ter beantwoording 
van de vraag is de monitor ‘Corona Gezondheidsmonitor Volwassenen en Ouderen 2022’ 
geraadpleegd. Uit deze monitor blijkt dat 48% van onze inwoners minstens één keer per week 
sport. Dat is gelijk aan de regio (48%) en minder dan in Nederland (54%). 
 

 
AB.12 P32 Nieuwbouw Samenwerkend Kindcentrum Berg 
Is hier inmiddels een tijdschema van bekend. 
 

Beantwoording college  

 
Er is een nieuwe planning gemaakt voor de nieuwbouw van het Samenwerkend Kindcentrum Berg. 
De aanvraag omgevingsvergunning wordt ingediend voor 1 januari 2024. Start bouwwerkzaamheden 
is voorzien in het najaar 2024. Naar verwachting wordt de nieuwbouw in de 2e helft 2025 
opgeleverd. 
 
Op 24 januari 2024 is de eerste participatiebijeenkomst nieuwbouw en herinrichting omgeving 
Samenwerkend Kindcentrum Berg. Voor deze bijeenkomst worden omwonenden en 
belanghebbenden uitgenodigd. 
 

 
AB.13 P36 “Meer betrekken jeugdigen en jongeren bij lokaal jeugdbeleid”. Wordt hier ook de 
samenwerking met de scholen gezocht of zoeken wij buiten scholen om de rechtstreekse lijn? Via 
welke sociale media is getracht de jeugd en de jongeren te bereiken? Welke boodschap is aan hen 
gericht?  
 

Beantwoording college  

 
We richten ons op de jeugdigen van 13-21 jaar. Daarom betrekken we de basisscholen in 
Valkenburg niet. De scholen voor voortgezet onderwijs liggen buiten onze gemeente. Wanneer we 
scholen betrekken, benaderen we meer niet Valkenburgse kinderen, dan wel Valkenburgse 
kinderen. Ook gaan onze kinderen erg verspreid naar deze vo scholen. Daarom is die aanpak niet 
erg effectief. Wat we wel doen is dat we onze jongerenwerkers laten meelopen op Stella Maris 
Meerssen om een op een in contact te blijven met Valkenburgse kinderen.  
 
De gebruikte social media zijn Instagram en Facebook. Wij proberen jongeren te triggeren om te 
reageren door in onder andere een filmpje de stelling te poneren dat Valkenburg aan de Geul een 
drama is voor de jeugd. Deze berichten zijn alleen te zien voor de doelgroep, 13-21 jaar en 
woonachtig in Valkenburg. Er zijn pas een paar reacties binnen gekomen. 
 

http://www.waarstaatjegemeente.nl/
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Zie tevens de beantwoording bij vraag CDA.14. 
 

 
AB.14 P41 Beleidsindicatoren 
Gaarne enige toelichting op de volgende nummers: 
5.1 banen 
5.11 WMO-cliënten met een maatwerk-arrangement 
 

Beantwoording college  

 
Banen: In onze gemeente hebben op 1.000 inwoners tussen de 15 en 64 jaar gemiddeld 671,4 
mensen een baan. Dit is lager dan het Nederland gemiddelde.  
 
WMO: Op dit moment zijn er 1.338 actieve unieke WMO-cliënten in onze gemeente. In totaal zijn 
er op dit moment 2.128 uitstaande voorzieningen. 
 

 
AB.15 P44 “Afval en circulaire economie” Er wordt gesproken over het teweegbrengen van een 
gedragsverandering bij mensen. Er wordt voornamelijk ingezet op communicatie. Dat alleen leidt in 
de meeste gevallen niet tot een gedragsverandering. Hoe effectief wordt de inzet hiervan gezien?  
 

Beantwoording college  

 
Als gemeente kun je de inwoners de faciliteiten (dienstverlening) geven om goed afval te scheiden. 
Maar het daadwerkelijk goed scheiden van afval begint bij de inwoners. Hiervoor is het van belang 
dat ze weten waarom dit belangrijk is (kosten, milieu en schone openbare ruimte) waarbij je de 
inwoners overtuigt om het op de gewenste manier te doen. Communicatie is een van de 
instrumenten om de gewenste gedragsverandering te bewerkstelligen. Daarnaast zijn handhaving 
en het serviceniveau ook onderdelen die kunnen zorgen voor de gewenste gedragsverandering. Het 
is dus een combinatie van de verschillende instrumenten die je kunt inzetten. 
 

 
AB.16 P76 Er vinden ontwikkelgesprekken plaats, maar wordt er ook afgetrapt met een plangesprek 
waarin je gezamenlijk de doelstelling vaststelt of wordt dit meegenomen in het eindejaar gesprek 
waarin ook al naar komend jaar wordt gekeken? 
 

Beantwoording college  

 
In de gesprekkencyclus vinden twee gesprekken per jaar plaats die worden vastgelegd: het 'goede 
gesprek' aan het begin van het jaar en het 'ontwikkelgesprek' in de periode september / oktober. 
Het Goede Gesprek bestaat uit twee onderdelen: 'terugkijken' (evaluatie van de afgelopen periode 
en gemaakte afspraken, arbeidsvoorwaarden, beoordeling) en ‘vooruitkijken’ (afspraken over 
resultaten voor het komende jaar). 
 
Het Ontwikkelgesprek is een verdiepend gesprek tussen werknemer en leidinggevende over de 
ontwikkeling van de werknemer. Thema’s als werkgeluk, duurzame inzetbaarheid, carrière, 
ambities en doelen komen tijdens dit gesprek aan bod. 
 

 
AB.17 P101 Baten en Lasten 2024 
Baten onvoorzien -49 ? zijn het dan geen lasten. 
 

Beantwoording college  

 
Deze post heeft betrekking op oninbare belastingen, die als negatieve baten zijn weergegeven op 
de post onvoorzien. Aangezien het een vermindering van de baten betreft is ervoor gekozen om dat 
op deze manier op te nemen. Dat gebeurde overigens altijd al zo, het is nu alleen zichtbaar omdat 
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deze vermindering van de belastinginkomsten niet wordt gesaldeerd, maar apart inzichtelijk is 
gemaakt. 
 

 
AB.18 P102 Overhead begroting 2023 10.565 wijkt behoorlijk af gaarne toelichting. 
 

Beantwoording college  

 
Het bedrag van € 10.565.000 is opgenomen in de kolom Begroting 2023 (na wijziging). Deze kolom 
is opgenomen als vergelijkend cijfer. De inhoudelijke verklaring hiervoor is gelegen in de 
begrotingswijzigingen die door de raad zijn vastgesteld in 2023 of nog worden toegelicht in de 
najaarsnota 2023. 
 
De inhoudelijke verklaring is geen onderdeel van de voorliggende ontwerpbegroting 2024. Wij 
stellen voor dat u deze vraag stelt bij de najaarsnota 2023 of de jaarrekening 2023. 
 

 
AB.19 P105 Overige mutaties, per saldo -147 specificatie s.v.p. 
 

Beantwoording college  

 
Het bedrag van -/- € 147.000 is het laatste cijfer in het blok ‘Kadernota 2023’, kolom jaarschijf 
2024. Het totaal van de kolom 2024 in dit blok bedraagt € 1.034.000. Dit sluit aan op de totaaltabel 
van pagina 19 van de kadernota 2023, minus het bedrag van € 10.000 (i.v.m. het besluit om het 
onderdeel lokale energie coöperatie te laten vervallen uit de kadernota). Het betreft dus 
voorstellen waar de gemeenteraad, met het vaststellen van de kadernota 2023, een besluit over 
heeft genomen. 
 
Het bedrag van € 147.000 sluit aan op die onderdelen uit de tabel op pagina 19 van de kadernota, 
die niet separaat zijn weergegeven op pagina 105 van de ontwerpbegroting 2024. Dit betreft 
‘Opstellen beleidsplan VVTH’ ad € 30.000; ‘Uitvoeringskosten regionale samenwerking Visie 
Vrijetijdseconomie Zuid-Limburg’ ad € 19.000; ‘Structureel budget promotiecampagnes’ ad 
€ 30.000; ‘Vervanging kunstwerken als investeringsprogramma’ ad € 11.000; ‘Structurele ophoging 
groenbudget i.v.m. areaaluitbreiding’ ad € 17.500; ‘Onderhoud buitenkunstwerken’ ad € 4.500; 
‘Onderzoek formatie en toekomst buitendienst’ ad € 35.000. Totaal € 147.000. 
 

 
AB.20 P 105 Waaruit bestaan de kosten € 136.000 beveiliging Kerststad en in hoeverre worden deze 
afgewenteld op degenen die verdienen aan Kerststad 
 

Beantwoording college  

 
Deze post is inhoudelijk toegelicht op pagina 4 van de kadernota 2023, die op 10 juli 2023 door de 
gemeenteraad is vastgesteld. Het bedrag van € 136.000 is de structurele verhoging van het budget 
voor ‘crowdmanagement’ en ‘verkeersmanagement’ (van € 227.000 naar € 363.000). 
 
Deze kosten worden niet doorbelast maar komen ten laste van de gemeente. Indirect heeft de 
gemeente wel inkomsten uit hogere parkeeropbrengsten, toeristenbelasting voor overnachtingen 
en dergelijke. 
 

 
AB.21 P 105 Het gevraagde budget voor het opstellen van het evenementenbeleid bedraagt 
€ 50.000 in hoeverre is dit een dubbel op met de kosten de worden gemaakt rondom de visie VTE en 
waar is de € 50.000 op gebaseerd? 
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Beantwoording college  

 
Zie behandeling kadernota. Dit is niet dubbel op, maar op basis van expert judgement ingeschat 
wat nodig is om vanuit kader visie VTE te komen tot een uitgewerkt evenementenbeleid. 
 

 
AB.22 P 29 en 105 Wegenlegger, waar is de gevraagde € 120.000 voor bedoeld. Er staat nergens een 
toelichting of een onderbouwing van het bedrag 
 

Beantwoording college  

 
De tabel op pagina 105 is een weergaven van de verschillen tussen de primaire begroting 2023 en 
de ontwerpbegroting 2024. In deze tabel zijn dus ook onderdelen opgenomen waar de 
gemeenteraad eerder een besluit over heeft genomen en die als begrotingswijziging in 2023 zijn 
verwerkt. We hebben dit trachten aan te geven door het betreffende blok in deze tabel te starten 
met ‘Kadernota 2023’, maar wellicht was dat niet geheel duidelijk. 
 
De inhoudelijke toelichting uit pagina 6 van de kadernota 2023 is hieronder weergegeven: 
 
4.3.3 Wegenlegger en verkeersveiligheidsmaatregelen 
 
De afgelopen periode is de wegenlegger op onderdelen geactualiseerd. Daarnaast dienen op een 
viertal plaatsen de bebouwde kom grens te worden aangepast. Bij de vaststelling van de nieuwe 
komgrenzen zullen eveneens verkeersremmende voorzieningen in de vorm van zogenaamde 
‘komremmers’ worden voorgesteld. Een deel van deze voorzieningen kan financieel worden 
opgevangen vanuit het reguliere budget verkeersveiligheidsprojecten. 
 
Daarnaast wordt op dit moment overleg gevoerd met de bewoners en de Provincie Limburg over te 
nemen snelheidsremmende maatregelen op de invalswegen van de kern Valkenburg. Het betreft de 
Oud Valkenburgerweg (Neerhem), Emmaberg en Cauberg. Deze maatregelen kunnen niet gedekt 
worden uit het budget voor verkeersveiligheid. Ter uitvoering van deze aanvullende maatregelen 
verzoeken wij u een bedrag van € 120.000 ter beschikking te stellen. 
 

 
AB.23 P 105 De geraamde kosten ad € 120.000 voor het Natuurpark/Kuurpark staan enkel in de 
tabel genoemd. Wat is hiervan de onderbouwing en waar zijn deze middelen voor bedoeld. 
 

Beantwoording college  

 
In lijn met het antwoord op de voorgaande vraag is dit een onderdeel uit de kadernota 2023. De 
gemeenteraad heeft bij het besluit over de kadernota 2023 expliciet een bepaling opgenomen ten 
aanzien van dit budget. Het bedrag van € 120.000 wordt vanaf 2024 structureel als stelpost in de 
begroting opgenomen, gelabeld aan Valkenburg-West. In de tabel op pagina 105 van de 
ontwerpbegroting is per abuis nog de ‘oude’ benaming opgenomen. 
 

 
AB.24 P 105 Vanaf 2024 wordt er € 100.000 gereserveerd voor Erfgoedsubsidies, op basis van welke 
beleidskaders of uitvoeringsregels zal dit worden uitgegeven 
 

Beantwoording college  

 
Op 19 juni 2023 bent u als raad akkoord gegaan met een wijziging op de uitvoering van het 
erfgoedbeleid door een eerste aanwijzing van circa vijftig gebouwen en objecten tot gemeentelijk 
monument. De aanwijzing van gemeentelijke monumenten is juridisch geregeld in de 
Erfgoedverordening, die op 11 december 2023 ter vaststelling wordt aangeboden aan de 
gemeenteraad. De raad wordt gelijktijdig ook geïnformeerd over de kaders die worden voorgesteld 
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voor de subsidieregeling. De op te stellen subsidieregeling voorziet in de ondersteuning en 
subsidiëring van het beheer en de instandhouding van gemeentelijke monumenten. Vaststelling van 
de subsidieregeling vindt plaats opvolgend aan het vaststellen van de erfgoedverordening door uw 
raad in december. 
 
Voor een aanvullende inventarisatie en aanwijzing van circa 250 beeldbepalende c.q. 
karakteristieke objecten en panden heeft de raad bij de kadernota 2023 een budget van € 100.000 
beschikbaar gesteld, ten laste van de investeringsreserve instandhouding monumenten. Daarnaast 
heeft de raad vanaf 2025 een structureel budget van € 100.000 voor deze erfgoedsubsidie 
beschikbaar gesteld. De hoogte van dit bedrag is gebaseerd op een berekening die naar 
verwachting recht doet aan de realiteit van de gevolgen van de Erfgoedverordening (het aanwijzen 
van gemeentelijke monumenten en in de komende jaren ook de beeldbepalende panden) en de 
daaraan gekoppelde erfgoedsubsidieregeling. Nadere informatie volgt via de raadsnota. 
 

 
AB.25 P 105 Kan er een specificatie worden gegeven voor de € 147.000 overige mutaties 
 

Beantwoording college  

 
Hiervoor verwijzen wij naar het antwoord bij de vraag AB.19. 
 

 
AB.26 P 6 en 105 Hoe verhoudt zich de gevraagde € 104.000 gevraagde formatie-uitbreiding tot het 
onlangs verschenen en bijgepluste formatie VTH? Komt dit hier nog bovenop? Waar is dit voor 
bedoeld 
 

Beantwoording college  

 
De gemeente Valkenburg aan de Geul kent stedelijke problematieken op het gebied van openbare 
orde en veiligheid. Het waarborgen van de veiligheid en leefbaarheid in de gemeente is een 
belangrijke voorwaarde voor een goed leef- en werkklimaat. Om de veiligheid en de leefbaarheid 
binnen onze gemeente te waarborgen is momenteel een beperkt veiligheidsdomein aanwezig. Dit 
domein bestaat uit een adviseur Openbare Orde en Veiligheid (OOV-er) die wordt ondersteund door 
een jurist Bijzondere Wetgeving, een regisseur Analist Ondermijning en door medewerkers van 
Toezicht en Handhaving.  
 
“De complexiteit binnen het OOV domein is de laatste jaren toegenomen en wordt de komende 
jaren niet eenvoudiger. Multiprobleem gezinnen, de samenhang tussen het zorg- en het 
veiligheidsdomein en de toename in onzichtbare criminaliteitsvormen, zoals snel verplaatsende 
drugslaboratoria en cybercrime. Na een periode van beperkende coronamaatregelen, zien we nu 
een toename van evenementen en het uitgaansleven. Tel daar de steeds mondigere burgers bij op 
en je hebt een beeld van de dagelijkse praktijk van de OOV-er” (www.hetcvv.nl).  
 
De formatie voor adviseur Openbare Orde en Veiligheid van onze gemeente staat al een aantal 
jaren formeel voor 1,0 fte opgenomen in de begroting. Dit is geen structureel houdbare situatie. 
Onze gemeente kent, zoals al aangegeven, stedelijke problematieken op het gebied van openbare 
orde en veiligheid. Bovendien zien we door toenemende ondermijning een grotere werklast 
ontstaan in zeer complexe dossiers. Daarnaast is het OOV-domein kwetsbaar. Dit is duidelijk 
geworden toen de OOV-er eind 2022 door ziekte langdurig afwezig was.  
 
Uit het onderzoek VVTH van midden 2022 is dit knelpunt in formatie niet expliciet aan de orde 
gekomen. De gedachte toen was dat door het toevoegen van een jurist Bijzondere Wetgeving en 
een coördinator Handhaving de werklast van de OOV-er af zou kunnen nemen. De praktijk is 
weerbarstiger want door een toename van meerdere complexe dossiers én door langdurige ziekte 
van de OOV-er is het afgelopen half jaar de kwetsbaarheid van de huidige formatie OOV (1 
medewerker/1 fte) nadrukkelijk aan het licht gekomen. Daarom is in de kadernota 2023 
opgenomen dat wordt onderzocht of de huidige formatie uitbreiding behoeft.  
 

  

http://www.hetcvv.nl/
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AB.27 P 105 en 112 Waarom zijn de Bestuurskosten enorm gestegen (€ 65.000!) Gaarne een 
specificatie van alle uitgaven groter dan € 1.000 (uiteraard vertrouwelijk ter inzage) 
 

Beantwoording college  

 
De door u genoemde stijging van € 65.000 kunnen wij niet geheel plaatsen. Indien u hiermee 
bedoeld het verschil tussen de realisatie van 2022 ad € 851.000 en de begroting na wijziging 2023 
ad € 916.000, dan is de beantwoording niet direct gerelateerd aan de voorliggende 
programmabegroting 2024. 
 
Het taakveld 0.1 Bestuurskosten is opgebouwd uit de producten Raad- en raadscommissies, College 
van burgemeester en wethouders en Bestuursondersteuning raad en rekenkamerfunctie. Uit de 
onderstaande detailcijfers blijkt dat dit voor een gedeelte wordt verklaard door een 
onderrealisatie in 2022 (circa € 30.000) en deels voor een ophoging voor het budget van College 
burgemeester en wethouders (€ 29.000 in 2024 t.o.v. primaire begroting 2023). De verhoging wordt 
volledig verklaard door de loonkosten van het college (dat in de vorige coalitieperiode nog uit 
minder wethouders bestond). 
 

 

 
 
 
  

Taakveld 0.1 Bestuur en Ondersteuning Realisatie 2022
Primaire 

begroting 2023

Begroting na 

wijziging 2023

Ontwerp-

begroting 2024

6001010 Raad- en raadscommissies 276.176 289.809 309.809 294.840

6001022 College van burgemeester en wethouders 477.245 486.544 487.233 515.617

6006010 Bestuursondersteuning raad en rekenkamerfunctie 98.290 118.679 118.679 121.650

Totaal lasten taakveld 0.1 851.712 895.032 915.721 932.107
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Raadsfractie Valkenburgse Senioren Partij (VSP) 
 
Technische vragen bij de Ontwerpbegroting 2024 
 
Informatieve / technische vragen Begroting 2024 
 
VSP.01 Pagina 6. 

• Programma sport, Cultuur en recreatie. 
U spreekt over een projectleider Valkenburg-West. 
Naar onze mening zijn dat er twee. Klopt dit? En zo ja waar wordt die dan van gefinancierd? 
 

Beantwoording college  

 
Hier worden zaken door elkaar gehaald. Op blz. 6 gaat het over een projectleidersfunctie 
Valkenburg Oost. Voor Valkenburg-West zijn 2 kwartiermakers aangesteld, dat betreft een totaal 
andere rol. Daarvoor is eerder projectbudget voor Valkenburg-West vrijgespeeld door de Raad. 
 

 
VSP.02  •   Programma Sport, Cultuur en Recreatie. 
In eerdere sessies is ons verteld dat voor het uitvoeringsprogramma bij het erfgoedbeleid en de 
gemeentelijke monumenten ook uitbreiding van het personeelsbestand nodig is. Alleen met de 
dekking van de eenmalige kosten van 10.000 euro wordt dit beleid dan nu niet onderschat? 
 

Beantwoording college  

 

Door juist een uitvoeringsprogramma op te laten stellen behorende bij het erfgoedbeleid en de 
nieuwe inzichten en wetgevingen rondom het thema willen we duidelijkheid krijgen over de impact 
hiervan voor de komende jaren op de organisatie en middelen welke nu nog niet voorzien zijn. 
 

 
VSP.03 Pagina 7. 

• Programma Volksgezondheid en Milieu. 
Kan het College ons aangeven wat de kosten bedragen van het een of tweemaal per jaar huis-aan-
huis ophalen van grof afval. 
 

Beantwoording college  

 
Momenteel kunnen we dit nog niet aangeven. Na het vaststellen van het Regionaal beleidskader 
afval in het eerste kwartaal van 2024 gaat de GR Geul en Maas werken aan het 
uitvoeringsprogramma. Daarin zal gekeken worden wat de mogelijkheden zijn en wat daarvan de 
kosten worden. Momenteel is er voor alle inwoners al een optie om 2x per maand grof 
huishoudelijk afval aan huis op te laten halen tegen een vast bedrag en de kosten die ook gelden 
bij de milieuparken. 
 

 
VSP.04 Pagina 11.  

• Toezicht en Handhaving. 
 
Voor de 3e keer vragen wij naar een overzicht van het aantal uitgevoerde controles en bekeuringen 
per jaar op betaalde en vergunninghoudersparkeerplaatsen. 
 

Beantwoording college  

 
Deze vraag is gesteld in de commissie AZM van 25 september. Het overzicht is toegevoegd aan het 
verslag van deze vergadering.  
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VSP.05 Pagina 13.  

• Invoering Wet Kwaliteitsborging voor het Bouwen (WKB) 
Deze wet heeft grote gevolgen. Kan het college uitleggen wat deze wet betekent voor onze interne 
organisatie maar ook wat dit minder aan leges gaat opbrengen vanaf 2024.  
 

Beantwoording college  

 
Onlangs is besloten dat de wet gefaseerd wordt ingevoerd. Vanaf 1 januari zal gestart wordt met 
de nieuwe wetgeving voor nieuwe bouwwerken uit gevolgklasse 1, bijvoorbeeld eengezinswoningen 
en kleinere bedrijfspanden. De verwachting is dat op zijn vroegst een jaar later ook de verbouw 
van bouwwerken die vallen onder gevolgklasse 1 in werking treedt.  
 
De eerste fase zal voor Valkenburg geen grote gevolgen hebben, omdat het vooral betrekking heeft 
op nieuwbouwprojecten, terwijl wij voornamelijk aanvragen voor verbouwingen ontvangen. Het is 
belangrijk op te merken dat de legeskostenverordening is gewijzigd als gevolg van de introductie 
van zowel de Omgevingswet als de Wkb. De wijziging in de legeskostenverordening zorgt ervoor dat 
de legesinkomsten nagenoeg gelijk zullen blijven na invoering van de Omgevingswet.  
 

 
VSP.06 Pagina 17. 

• Citymarketing en Evenementen 
 
Graag zouden wij een overzicht ontvangen van de bijdragen van de 5-Heuvelland gemeenten 
(Gulpen-Wittem, Vaals, Meerssen, Eijsden-Margraten en Valkenburg aan de Geul) aan Visit Zuid 
Limburg. 
 

Beantwoording college  

Zie bijgevoegd overzicht. Dit is de bijdrage zoals opgenomen in het huidige convenant met Visit 
Zuid-Limburg. Dit jaar heeft Visit Zuid-Limburg een aanvraag gedaan voor een aanvullende 
indexering door extra stijgende kosten van onder andere energie. Dit komt neer op € 3.000,- per 
gemeente voor de resterende jaren van het convenant. Deze verhoging staat nog niet onderstaand 
dit overzicht, maar is wel al opgenomen in onze gemeentelijke begroting. 
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VSP.07 Pagina 18. 

• Toeristische heffingen en parkeren. 
 
Hier staat vermeld: Toeristenbelasting / vermakelijkhedenretributie en parkeergelden. 
Hoort hier niet ook de precariorechten van horeca terrassen bij? 
 

Beantwoording college  

 
De betreffende tekst is een toelichting op de baten die worden toegerekend naar het programma 
Economie en Toerisme. Hieronder vallen de toeristenbelasting en de vermakelijkhedenretributie 
(die onderdeel zijn van taakveld 3.4 Economische promotie) en de parkeergelden (taakveld 0.63 
Parkeerbelasting). 
 
De opbrengsten van precario is onderdeel van taakveld 0.64 Overige belastingen en valt daarmee 
onder het programma Bestuur en Ondersteuning. Het bedrag van € 545.000 (in de tabel op 
pagina 51) bestaat uit precario (€ 404.000), reclamebelasting (€ 115.000), hondenbelasting 
(€ 16.000) en de opbrengst vervolgingskosten (€ 10.000). 
 

 
VSP.08 Pagina 19. 

• Programma Economie en Toerisme onder Wat mag het kosten 2.2 Parkeren 
Graag een uitsplitsing van de lasten op parkeren (1.283.000 euro). 
 

Beantwoording college  

 
Beantwoording vraag VSP.08 cf. vraag VVD.05. 
 
Het taakveld 2.2 Parkeren bestaat uit de producten ‘Betaald parkeren’ (€ 405.000); ‘Exploitatie 
parkeergarage’ (€ 796.000) en ‘Fiscalisering parkeerboetes’ (€ 82.000). Deze drie producten zijn 
opgebouwd uit verschillende kostensoorten. De belangrijkste zijn doorbelaste loonkosten 
(€ 193.000), kapitaallasten bestaande uit afschrijvingskosten en rentekosten voor het gebouw van 
de parkeergarage Aan de Kei en parkeerapparatuur (€ 322.000) en de jaarlijkse storting in de 
voorziening groot onderhoud voor de parkeergarage (€ 157.000). Het resterende gedeelte is het 
totaal van de verschillende exploitatiekosten, waaronder energiekosten, de kosten voor onderhoud 
aan de apparatuur en commissies parkeerproviders. 
 

 
VSP.09 Pagina 21 

• Mobiliteit – Uitvoering bestaand beleid. 
Wij zouden graag een overzicht willen ontvangen van het aantal verleende RVV ontheffingen om het 
autoluwe centrum in te rijden. Worden deze verleend voor de duur van één kalenderjaar en zo nee, 
voor welke tijdsduur dan? Zit hier jaarlijks een controle op om na te gaan of iemand nog wel recht 
heeft op deze ontheffing? En tenslotte wat kost deze ontheffing? 
 

Beantwoording college  

 
Het aantal verleende RVV ontheffingen om het autoluwe centrum in te rijden: 

Bedrijfsontheffingen met eigen parkeergelegenheid: 213 

Bedrijfsontheffingen zonder eigen parkeergelegenheid: 1 

Bewonersontheffingen met eigen parkeergelegenheid: 165 

Bewonersontheffingen zonder eigen parkeergelegenheid: 99 

Incidentele toegangsontheffingen: 15  

Noodhulpdiensten: 392 

Toegangsontheffing Hotel: 2 

 

De Beleidsregels Ontheffingen artikel 87 RVV Valkenburg aan de Geul zijn gepubliceerd op 
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overheid.nl: Beleidsregels Ontheffingen artikel 87 RVV Valkenburg aan de Geul | Lokale 

wet- en regelgeving (overheid.nl) 

 

 
VSP.10 Pagina 22. 

• Ruimtelijke Ordening. 
Is het DSO op 1-1-2024 operationeel en is het ook door onze gemeente dusdanig ingericht (gevuld) 
dat het voor burgers makkelijk is om een vergunning aan te vragen? Worden onze inwoners hier nog 
op de een of andere maner over geïnformeerd via bijvoorbeeld de Mazjerang? 
 

Beantwoording college  

 
Wij passen de verwijzingen op onze gemeentelijke website aan naar de landelijke site die vanaf 
1 januari 2024 geldt om aanvragen in te dienen (DSO, digitaal stelsel Omgevingswet). Die oude site 
is dan ook niet meer in werking. De campagne over de Omgevingswet en gevolgen voor de burger 
wordt landelijk uitgerold. Daar haken wij op aan. 
 

 
VSP.11 Pagina 24. 

• Woningen. 
Kunt u ons de stand van zaken aangeven wat betreft de bouwinitiatieven van de locaties basisschool 
Vilt, basisschool Houthem die reeds langere tijd geleden aan de gemeenteraad zijn gepresenteerd. 
 

Beantwoording college  

 
In september 2023 is de anterieure overeenkomst gesloten tussen gemeente en Woningstichting 
Berg en Terblijt inzake de herontwikkeling van de locatie Vilt. De woningstichting bereidt op dit 
moment de vergunningaanvraag voor, met de bedoeling deze nog in 2023 in te dienen. 
 
Voor de locatie in Houthem is de gemeente nog in onderhandeling met VanHier Wonen, welke 
vooralsnog de verwachte partij is voor de ontwikkeling. Gelet op de vertraagde doorloop heeft de 
gemeente aangedrongen op duidelijkheid en planning. Mocht deze niet in lijn zijn met de 
gemeentelijke verwachtingen, dan staat het de gemeente vrij om met een andere partij in overleg 
te treden. 
 

 
VSP.12 Pagina 24.  

• Visie Arbeidsmigranten. 
Hier ontbreekt het jaartal. Wij nemen aan dat u ons deze visie in 2024 gaat voorleggen? 
 

Beantwoording college  

 
Het voorstel zal in de eerste helft van 2024 aan uw raad ter besluitvorming worden voorgelegd. Op 
maandag 13 november aanstaande staat een informatiesessie voor uw raad gepland. Met als doel 
om te informeren en onderwerpen op te halen ten behoeve van de visie. 
 

 
VSP.13 Pagina 25.  

• Huisvesting statushouders. 
Graag zouden wij een overzicht ontvangen van het aantal gehuisveste statushouders in 2021-2022-
2023 en hoeveel wij er in 2024 kunnen verwachten. 
  

https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR677451/1
https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR677451/1
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Beantwoording college 

 
Overzicht aantal gehuisveste statushouders Valkenburg aan de Geul 2021 t/m 2023 
 

Jaar  2021 2022 2023 

Taakstelling huisvesting statushouders   24  25 45  

Taakstelling inclusief achterstand voorgaand jaar   26  32 67  

Totaal gehuisvest  19 10 
 24  

(24-10-2023)  

 
De taakstelling huisvesting statushouders voor de eerste helft van 2024 is nog niet bekend. Naar 
verwachting zal het aantal te huisvesten statushouders in 2024 verder toenemen. Naast de 
nieuwe taakstelling voor de eerste helft van 2024 dient ook de resterende taakstelling uit 2023 
gerealiseerd te worden. Vóór 1 april 2024 dienen er ten minste 28 statushouders vanuit de 
taakstelling 2023 te zijn gehuisvest. 
 
Zie tevens de beantwoording bij vraag AB.09. 
  

 
VSP.14 Pagina 25.  

• Beleidsindicatoren onder 7.2 Nieuw gebouwde woningen. 
Opvallend is dat Valkenburg aan de Geul aanzienlijk afwijkt van het landelijke aantal nieuwe 
gebouwde woningen per 1000 woningen. Waarom blijven wij zo achter (Valkenburg 0,6 en 
Nederland 9,3) en is het in de rest van Nederland wel mogelijk om meer woningen te bouwen (Het 
overzicht wekt althans deze indruk).  
 

Beantwoording college  

 
Het verschil wordt veroorzaakt door een aantal zaken: 

1. In tegenstelling tot veel andere gemeenten heeft onze gemeente amper uit te geven 
bouwgronden in haar bezit. 

2. Door het ontbreken van eigen gronden om uit te geven, zijn wij voor het ontwikkelingen 
van nieuwe woningbouwplannen grotendeels afhankelijk van particulier 
initiatief/projectontwikkelaar. In onze gemeente is maar een beperkt aantal particulieren 
en projectontwikkelaars actief. Daarbij komt dat ook in dat geval weinig bouwrijpe grond 
beschikbaar. Bijna altijd moet een bestaand gebouw worden verworven om de bouw van 
nieuwe woningen mogelijk te maken. 

3. De procedures om te komen tot een vergunning voor nieuwbouw kennen door de geldende 
wet- en regelgeving lange doorlooptijden. Denk daarbij aan: stikstof, Natura 2000, gang 
naar Rechtbank en Raad van State. 

 

 
VSP.15 Pagina 27.  

• Sport. 
U schrijft dat het ledenaantal bij sportverenigingen onder druk staat. Graag een specificatie van het 
minder aantal leden van de sportverenigingen die meer dan 300 leden hebben over de laatste jaren.  
 

Beantwoording college  

 
Deze specificatie kunnen wij u helaas niet overhandigen, aangezien verenigingen in het 
(aanvraag)jaar 2021 voor het laatst de mogelijkheid hebben gehad om hun actuele ledenstand door 
te geven voor het bepalen van de hoogte van de te ontvangen subsidie. Indien er geen wijzigingen 
in ledenaantallen worden doorgegeven (afgelopen jaren is dit door de sportverenigingen met 300+ 
leden ook niet gebeurd), blijft het subsidiebedrag gelijk voor de duur van 3 jaar. Zodoende is 2024 
het nieuwe aanvraagjaar, waardoor we nieuwe inzichten verwachten in de ledenontwikkelingen bij 
de sportverenigingen.  
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Zoals verwoord in de sport- en beweegnota ‘Valkenburg aan de Geul Beweegt!’ is op basis van de 
bevolkingsontwikkeling een afname van verenigingssporters te verwachten van 6%. De trends in 
sport en bewegen zijn niet gunstig voor de verenigingssport. Een afname van minimaal 10% tot 15% 
van de verenigingssporters voor de komende 15 jaar (2021-2035) achten we goed mogelijk. 
 

 
VSP.16 Pagina 28. 

• Thema Cultuur. 
Begrijpen wij het goed dat de voorziene reservering van 50.000 euro geheel bestemd zal gaan 
worden voor het project Kind en Kunst? 
 

Beantwoording college  

 
Nee, het exacte bedrag zal nog worden bepaald op basis van de evaluatie van dit jaar. Dekking kan 
uiteindelijk wel volledig uit deze post. Ter indicatie; in 2023 betrof het een bedrag van € 10.000. 
 

 
VSP.17 Pagina 29. 

• Speelruimteplan. 
Dient hier ook niet structureel een budget te worden opgenomen voor onderhoud van bestaande 
(natuur) speeltuinen? 
 

Beantwoording college  

 
Op dit moment is regulier budget beschikbaar voor onderhoud en vervanging, wat ook voldoende 
toereikend is. 
 
In het speelruimteplan worden echter de huidige beschikbare budgetten vergeleken met de 
verwachte vervangings- en onderhoudskosten na uitvoering van het uitvoeringsplan en wordt een 
conclusie getrokken en aanbeveling gedaan over benodigde budgetten in de toekomst. 
 

 
VSP.18 Gemeentegrot. 
Door het aanvragen van de museumstatus en het starten van een Vleermuis Educatief Centrum is 
het daarom niet wenselijk om de Gemeentegrot onder te brengen in een aparte BV? 
 

Beantwoording college  

 
De verdere ontmanteling van de BV en onderdelen die daar onder vallen wordt nog nader 
onderzocht de komende periode. Dit zou daarin een optie kunnen zijn. 
 

 
VSP.19 Pagina 31. 

• Onderwijs. 
 
Is er al een idee waar Juverta (Yuverta, red.) na de renovatie van de Polfermolen gevestigd gaat 
worden? 
 

Beantwoording college  

 
Nee, de huidige periode betreft een pilot, waarna Yuverta gaat besluiten hoe verder met de 
gestarte opleidingen, de huisvesting en een evt. bezoekerscentrum/informatiepunt/kenniscentrum. 
Er kunnen nu nog geen lange termijn afspraken gemaakt worden. We blijven uiteraard wel in 
contact met Yuverta hierover. 
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VSP.20 Pagina 36. 

• Gemeenschapshuizen. 
U gaat nieuw beleid opstellen. Heeft u al ideeën over wat in dat beleid komt te staan? 
 

Beantwoording college  

 
Het beleid moet in ieder geval antwoord geven op de volgende vragen: 

• Wat vinden we van het 'instituut' gemeenschapshuizen? 

• Waar willen we naar toe met de gemeenschapshuizen? 

• Hoe pakken we dit aan met het oog op alle belanghebbenden? 

• Wat zijn onze doelen met betrekking tot de gemeenschapshuizen? 

• Met welke middelen gaan we die realiseren? 
 

 
VSP.21 Pagina 37. 

• Continueren inzet gezins- en jongerencoaches. 
 
U geeft aan dat er een lichte daling in de instroom jeugd is te zien. Kunt u iets meer concreet zijn 
en aantallen noemen? 
 

Beantwoording college  

 
Op 1 januari 2021 hadden we 305 kinderen in de jeugdhulp die samen 457 jeugdhulptrajecten 
kregen. 
Op 1 augustus 2023 hadden we 246 kinderen in de jeugdhulp die samen 333 trajecten kregen. 
 

 
VSP.22 Pagina 40.  

• Schuldhulpverlening. 
 
Hoeveel gezinnen binnen onze gemeente verkeren in 2023 in de schudhulpverlening? 
En is dit een toename t.o.v. 2021 en 2022? 
 

Beantwoording college  

 
In 2023 (peildatum 30-06-2023) zijn 106 cliënten binnen onze gemeente in schuldhulp. In 2022 
(peildatum 31-12-2022) waren dit 104 cliënten en in 2021 (peildatum 31-12-2021) 121 cliënten. In 
vergelijking met 2022 is het aantal inwoners in schuldhulp stabiel is gebleven. Kijkend naar de 
cijfers van 2021 is sprake van een daling van het aantal inwoners in schuldhulp.  
 

 
VSP.23 Pagina 41.  

• Beleidsindicatoren onder 5.8 Jongeren met Jeugdhulp. 
 
Welke redenen liggen er aan ten grondslag dat wij gemiddeld een hoger aantal jeugdigen met 
jeugdhulp hebben (14,7%) dan landelijk (13,2%)?  
 

Beantwoording college  

 
Dit is een Zuid-Limburgs fenomeen, dit is niet uniek voor Valkenburg aan de Geul. Zuid–Limburg 
heeft in algemene zin een minder gunstig sociaal profiel met een bijbehorende grotere 
maatschappelijke opgave (veel kwetsbare inwoners) en een grotere gemeentelijke opgave (meer 
ondersteuning) dan het Nederlands gemiddelde. Het CBS heeft geen zicht op de mogelijke 
oorzaken van deze verschillen in jeugdzorggebruik door het land. 
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VSP.24 Pagina 41.  

• Beleidsindicatoren onder 5.12 Demografische druk. 
 
Kunt u ons uitleggen wat dit is? 
 

Beantwoording college  

 
Demografische druk gaat over de verhouding tussen het aantal mensen dat werkt en het aantal 
mensen dat niet werkt. Hoe meer kinderen en ouderen, hoe minder mensen er werken. Dan stijgt 
de demografische druk.  
 

 
VSP.25 Pagina 47. 

• Aanpak energiearmoede. 
 
Kunt u ons de stand van zaken betreffende het Noodfonds geven? 
 

Beantwoording college  

 
Zie tabel hieronder betreffende stand van zaken noodfonds. Inzet Trajekt is op basis van afspraak 
50 uur inzet. Daadwerkelijke uren zijn nog niet gefactureerd. 
 

 

Omschrijving 
Budget 

Noodfonds 
Werkelijke 

kosten 
Restant 

Bijdrage verduurzaming gebouwen verenigingen: 200.000  80.892 

- Aanvragen gemeenschapshuizen  60.000  

- Aanvragen sportverenigingen  59.108  

    

Bijdragen MKB verduurzamingsvraagstukken 200.000 0 200.000 

    

Uitvoeringskosten noodfonds energiearmoede: 100.000  84.812 

- Campagne financiële ondersteuning  8.645  

- Inzet MEE  2.002  

- Inzet Trajekt  4.541  

    

Particuliere aanvragen 300.000 58.000 242.000 

    

Ondersteuning energiebesparende maatregelen 200.000 200.000 0 

    

Totaal 1.000.000 392.296 607.704 

 
VSP.26 Pagina 52. 

• Taakveld 0.4 Overhead. 
Is aan te geven in hoeverre deze kosten stijgen als alle openstaande vacatures zijn opgevuld. 
Is het mogelijk dat de raad de beschikking krijgt over een smoelenboek (digitaal) zodat de raad 
beter op de hoogte is over wie wat waar? 
 

Beantwoording college  

 
De personele lasten zijn in de begroting opgenomen op basis van de structurele formatieruimte. 
Hierbij wordt dus geen rekening gehouden met het al dan niet opvullen van openstaande 
vacatures. Eventuele onderuitputting naar aanleiding van niet ingevulde vacatures is onderdeel van 
de tussentijdse verantwoording in de kadernota, najaarsnota of van de jaarafsluiting. 
 
Uw verzoek met betrekking tot het ‘smoelenboek’ zullen we in overweging nemen. 
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VSP.27 Pagina 55.  

• Kwijtscheldingsbeleid  
 
Graag zouden wij willen weten hoeveel huishoudens in 2022 en 2023 kwijtschelding hebben 
gekregen van het betalen van de gemeentelijke belastingen. 
 

Beantwoording college  

 
Op pagina 44 van de jaarverantwoording 2022 is het totaalbedrag aan kwijtschelding over 2022 in 
euro’s opgenomen. Dit bedraagt € 54.000 voor de afvalstoffenheffing en € 65.000 voor de 
rioolheffing. De BsGW heeft in 2022 462 verzoekschriften t.b.v. kwijtschelding ontvangen van 
huishoudens uit onze gemeente. Hiervan is 29% afgewezen (op grond van onze beleidsregels) en 
71% toegekend (bron: BsGW uitvoeringsrapportage 4e kwartaal 2022 voor onze gemeente). Dit 
bedraagt dus circa 328 huishoudens. 
 
De meest recente cijfers over 2023 (BsGW uitvoeringsrapportage 3e kwartaal 2023) betreft 459 
verzoekschriften tot kwijtschelding, waarvan 76% is toegewezen. Gecorrigeerd voor de 
verzoekschriften die nog in behandeling zijn (3,3%) gaat dit om circa 336 huishoudens. 
 

 
VSP.28 Pagina 56. Dit is een vraag die wij ook al in 2022 hebben gesteld en waar wij nog steeds 
wachten op een antwoord: 
 

• Parkeerbelasting en gefiscaliseerde parkeerboetes. 
 
Naheffingsaanslag Parkeerbelasting 

• Hoeveel naheffingsaanslagen parkeerbelastingen zijn er opgelegd in 2020, 2021 en 2022? 

• Hoeveel bezwaren zijn hier tegen ingediend? En hoeveel zijn er daarvan gegrond en 
ongegrond verklaard? 

• Hoe worden naheffingsaanslagen, opgelegd aan Duitse en Belgische voertuigen 
geïncasseerd? En wat is de betalingsbereidheid van dezen? 

• Wat is de kostendekkendheidgraad van de naheffingsaanslag parkeerbelasting? Graag zien 
wij de raming voor 2023 hiervan, gelet op het besluit om de kosten te verhogen van euro 
66,50 naar euro 72,90. 

 

Beantwoording college  

 
Het aantal fiscale naheffingen van de afgelopen jaren zijn: 
2020:     729  
2021:     423  
2022:  1.362 
 
De verplichting tot het berekenen van de kostendekkendheid geldt niet voor de naheffingsaanslag 
parkeerbelasting. Om deze reden is dit ook niet opgenomen in de paragraaf lokale heffingen. De 
berekening van het (maximum) tarief wordt niet lokaal uitgevoerd, maar is gebaseerd op landelijke 
regelgeving. 
 
Met betrekking tot de aantallen bezwaren houden wij geen exacte cijfers bij. Indicatief bedraagt 
dit circa 120 bezwaren naheffingsaanslag parkeren in 2022. Voor de jaren 2020 en 2021 was er 
overigens een duidelijk Covid-19 effect zichtbaar op de parkeeropbrengsten, naheffingsaanslagen 
en bezwaren. Deze jaren zijn niet representatief voor de cijfers m.b.t. parkeren onder normale 
omstandigheden. 
 
Wij hebben geen cijfers beschikbaar met betrekking tot de naheffingsaanslagen of 
betalingsbereidheid specifiek voor Duitse en/of Belgische voertuigen. 
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VSP.29 Parkeergarage:  

• Wat is de opbrengst van de parkeergarage in 2022 en wat verwachten we voor 2023? 

• Hoeveel Valkenburg passen van P1 zijn er in omloop. 

• Wat is de jaarlijkse opbrengst van deze pas. (Deze inkomsten zijn voornamelijk betaald door 
inwoners van Valkenburg. Dit zijn dan ook geen inkomsten van het toerisme!!!). 

• Wat brengt de verhuur van de parkeerplaatsen van bewoners van de Kei jaarlijks op. Er 
waar kunnen wij dit vinden? 

 

Beantwoording college  

 

• Realisatie 2022: € 560.000. Begroting 2023: € 560.000 (onder het voorbehoud dat de 

najaarsnota nog in voorbereiding is). 

• Er zijn op dit moment zo’n 3.500 actieve Stadsparkeren accounts met Valkenburg pas. 

• De opbrengsten zijn het parkeertarief voor de duur van de parkeeractie welke men 

activeert met de pas. De Valkenburgpas is een achteraf betaalmethode die gelijkstaat aan 

bijvoorbeeld andere parkeerproviders zoals Yellowbrick. 

• De opbrengst van de verhuur van parkeerplaatsen aan bewoners van de Kei hebben wij niet 

inzichtelijk binnen de gestelde termijn voor de beantwoording van deze vragen. Binnen de 

financiële administratie wordt dit niet apart bijgehouden. 

 

 
VSP.30 Pagina 56. 

• Hondenbelasting. 
 
Gezien de geringe opbrengst voor het jaar 2024 is het vanuit het college en ambtelijke organisatie 
dan niet wenselijk de kosten welke gemaakt dienen te worden, deze belasting in zijn geheel op 
0 euro vast te stellen? 
 

Beantwoording college  

 
De huidige constructie is een politieke keuze van de gemeenteraad, derhalve kwalificeren wij dit 
niet als een technische vraag. Uw vraagstelling refereert aan argumenten die reeds zijn gewisseld 
op het moment dat de raad deze keuze heeft gemaakt. 
 

 
VSP.31 Pagina 56. 

• Toeristenbelasting. 
 
De VSP is van mening dat ook door de B&B gasten toeristenbelasting betaald dient te worden. In het 
overzicht staan nu alleen Hotels en pensions / campings opgenomen. Kunt u aangeven hoe dit op 
korte termijn geregeld kan worden en hoeveel belasting wij nu dus niet innen? 
 

Beantwoording college  

 
Uit uw vraagstelling blijkt dat er waarschijnlijk sprake is van een misverstand. Toeristenbelasting is 
ook verschuldigd voor B&B gasten. In de raadsvergadering van juli 2023 is dit ook mondeling 
toegelicht. 
 

 
 
VSP.32 Pagina 60 en 61.  

• Overzicht kostendekkendheid leges 2024  
 
We zien dat diverse producten niet kostendekkend zijn. Waarom wordt er niet gewerkt om ook deze 
producten kostendekkend te maken. Nu wordt dit immers uit de algemene dekking betaald en 
betaalt iedere burger hier aan mee. 
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Beantwoording college  

 
Het is inderdaad juist dat enkele producten niet volledig kostendekkend zijn. Bij het raadsvoorstel 
voor de tarieven voor de leges, dat in december 2023 wordt geagendeerd in de raad, zijn de 
tarieven op detailniveau inzichtelijk. Volledige kostendekkendheid kan ongewenste tariefstijgingen 
of schommelingen in het tarief tot gevolg hebben, bijvoorbeeld voor een huwelijk of een paspoort. 
 
Of dit zo wordt toegepast of niet is geen technische vraag, maar een politieke keuze. 
 

 
VSP.33 Pagina 61. 

• Marktgelden. 
 
Kunt u ons inzichtelijk maken wat de kosten voor onze gemeente zijn voor de weekmarkt? 
En dan bedoelen wij exact welke werkzaamheden er door de gemeente worden uitgevoerd? 
 

Beantwoording college  

 
De gemeente verricht werkzaamheden m.b.t. de weekmarkt in het centrum en de weekmarkt in 
Berg en Terblijt. Deze werkzaamheden bestaan uit het beoordelen en verlenen van 
vergunningaanvragen, intrekken vergunningen, beleidsmatige taken, coördinatie bij verplaatsing 
van de weekmarkt, bemiddeling indien nodig, communicatie tussen de gemeente en de 
standhouders. Daarnaast is er iemand fysiek op locatie bij de markten ten behoeve van de 
organisatie. Deze persoon ontvangt hiervoor een vergoeding vanuit de gemeente. 
 

 
VSP.34 Pagina 70.  

• Polfermolencomplex 
Graag zouden wij informatie ontvangen over de laatste stand van zaken voorbereidingsfase 
Polfermolen.  
 

Beantwoording college  

 
De interne projectleider is geselecteerd en de aanpak van de voorbereiding start vanaf 1 januari 
2024. Momenteel wordt een projectteam voor de eerste fase geformeerd. De reguliere taken van 
de projectleider worden gedurende de loop van het project opgevangen. 
 

 
VSP.35 Pagina 70. 

• Parkeergarage. 
Aangezien in de parkeergarage nog steeds, vanaf de opening, mankementen zijn vragen wij het 
college of dit nog extra financiële gevolgen voor onze gemeente zal betekenen.  
 

Beantwoording college  

 

Mankementen die bekend zijn vanaf de opening zijn lekkages. Daarvoor is er door de VVE een 
bouwkundig onderzoek ingesteld waarbij er op dit moment ook vragen zijn voorgelegd aan juristen 
hoe om te gaan met deze situatie. Op dit moment is er nog geen inschatting te geven over 
eventuele financiële gevolgen. 
 

 
Fractie VSP  
 
Lloyd Wagemans 
Gertie Silverentand 
Chrétien Jamin  
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Raadsfractie Progressieve Groene Partij (PGP) Valkenburg 
 
Technische vragen bij de Ontwerpbegroting 2024 
 
Hoofdstuk 1: Algemeen 
Programma Economie en Toerisme. 
 
PGP.01  Pagina 6. Op zeer korte termijn verwachten wij helderheid te krijgen over onze 
kandidaatstelling voor een internationaal wielerevenement. 

a. Vraag over welk evenement het gaat en waarom wordt dit niet in de begroting vermeld? 
 

Beantwoording college  

 
Wij verwijzen hiervoor naar het Raadsinformatiebulletin 23.62 Tour de France Femmes Valkenburg 
2024. Wij hebben dit (op 4 oktober 2023) niet in de ontwerpbegroting 2024 vermeld omdat wij niet 
vooruit wilden lopen op het moment waarop het schema voor de TDFF door de organisator A.S.O. 
bekend werd gemaakt (woensdag 25 oktober 2023). 
 

 
Programma volksgezondheid en milieu. 
 
PGP.02  Pagina 7. Om te bepalen waar we als gemeente zelf nog besparingen tav afval 
kunnen realiseren, willen we een onderzoek starten. Hiervoor vragen we een incidenteel budget van 
10.000 euro.  

a. Vraag: wat gaat er precies onderzocht worden en door wie? 
 

Beantwoording college  

 
N.a.v. de ontwerpbegroting 2024 en de stijgende afvalstoffenheffing willen we onderzoeken of er 
kostenbesparingen te realiseren zijn binnen onze gemeentelijke organisatie en of door ander beleid 
er kostenbesparingen te realiseren zijn voor onze inwoners. Voor het onderzoeken van deze 
structurele kostenbesparingen hebben we aan de gemeenteraad een budget van € 10.000 gevraagd. 
 
We onderzoeken die zaken waar wij invloed op hebben zoals: 

• Of het aantal kilo’s GFT afval in het restafval nog verder gereduceerd kan worden; 

• Hoe afvaldumpingen te verminderen; 

• We verwerkingskosten omlaag kunnen brengen. 
 
Vanuit het onderzoek hopen we nog meer manieren te vinden om de structurele kosten binnen het 
takenpakket afval te kunnen besparen.  
 

 
Hoofdstuk 2: Programmaplan 
 
2.1. Programma Veiligheid, Toezicht en Handhaving 
 
PGP.03  Pagina 12. Weerbare samenleving. Een van de speerpunten voor de komende jaren is 
het vaststellen van een Limburgse basisnorm door alle Limburgse gemeenten.  

a. Vraag: een basisnorm ten aanzien van wat?   
 

Beantwoording college  

 
Bestuurlijke weerbaarheid zorgt ervoor dat een gemeente als organisatie zowel haar bestuurders, 
ambtenaren als inwoners zoveel mogelijk probeert te beschermen tegen georganiseerde en 
ondermijnende criminaliteit. Bewust of onbewust kan het gebeuren dat gemeenten deze 
activiteiten faciliteren door bijvoorbeeld het verlenen van een vergunning.  



 

v1.01 d.d. 27 oktober 2023 

Ontwerpbegroting 2024 24 Technische vragen en beantwoording 

De Intentieverklaring Limburgse Norm is een gezamenlijk afgesproken niveau voor een weerbare 
overheid. Het biedt gemeenten en de provincie handvaten om de weerbaarheid in hun eigen 
organisatie te bekijken en te versterken, waardoor een gemeenschappelijk niveau binnen de 
Limburgse regio ontstaat. Hiermee zorgen we dat ‘de dijken overal even hoog zijn’ en het 
‘waterbed-effect’ wordt voorkomen. 
Onderdelen van bestuurlijke weerbaarheid zijn het vergroten van bewustzijn op het thema 
georganiseerde en ondermijnende criminaliteit, het verzorgen van interactie tussen verschillende 
beleidsonderdelen, het aanscherpen van procedures en het zo maximaal mogelijk inzetten van 
bestuurlijk instrumentarium, zoals bijvoorbeeld het Bibob-beleid en de APV. 
Omdat georganiseerde criminaliteit en ondermijning zo toenemen, moet ook onze weerbaarheid 
daartegen toenemen.  
 

 
PGP.04  Pagina 13. Meldpunt Wet Goed Verhuurderschap.  

a. Vraag: Is inmiddels voorzien in een meldpunt en waar is het meldpunt gesitueerd? 
 

Beantwoording college  

 
Door een huurder van een particuliere woning kan nu al bij de gemeente een melding worden 
ingediend. Deze wordt in behandeling genomen en afhankelijk van het onderwerp doorgeleid naar 
bv. de huurcommissie of wordt een handhavingszaak. Tot nu (23-10-2023) hebben wij nog geen 
meldingen ontvangen. Intern wordt nu onderzocht wat de meest passende vorm van het formele 
meldpunt wordt voor onze gemeente. De wet schrijft voor dat er een meldpunt moet zijn, maar 
niet welke vorm dit moet krijgen. Voor het eind van het jaar wordt uw raad geïnformeerd over de 
precieze invulling van het meldpunt. 
 

 
2.2. Programma Economie en Toerisme 
 
PGP.05  Pagina 15. Omschrijving waar het programma op gemeentelijk niveau bij aansluit. 
Gezien het belang van groen en landschap voor toerisme vragen wij ons af:  

a. Waarom is het groenbeleidsplan niet meegenomen in het lijstje met gemeentelijk beleid 
waar het programma op aansluit? Is dit een omissie of wordt er geen rekening gehouden met 
de in het groenbeleidsplan opgenomen doelen en aandachtspunten?  

 

Beantwoording college  

 
Uiteraard wordt er ook afgestemd met de vastgestelde kaders vanuit andere programma’s 
waaronder ook het groenbeleidsplan. Aanvullend is expertise vanuit Natuur en Landschap 
betrokken (zowel de eigen beleidsmedewerkers als externe experts en belangenorganisaties) bij de 
expertsessies die zijn georganiseerd voor de Visie Vrijetijdseconomie Valkenburg aan de Geul 2035. 
 

 
PGP.06  Pagina 15. “We willen activiteiten ontplooien die voorwaardenscheppend zijn voor 
een kwaliteitsvolle vrijetijdssector”.  

a. Vraag: voorwaardenscheppend is een term die wordt gebruikt om te verwijzen naar het 
proces van het creëren van de juiste omstandigheden of voorwaarden om iets te bereiken. 
Hoe kan een activiteit voorwaardenscheppend zijn? Kunt u voorbeelden geven?  

 

Beantwoording college  

 
De verwoording is inderdaad niet helemaal correct. We bedoelen: stimuleren van activiteiten die 
passen bij het DNA van Valkenburg aan de Geul. Activiteiten die bijdragen aan het versterken van 
de kwaliteit van onze vrijetijdssector. 
Aanpassing van de zin naar: “We voorwaarden scheppen voor een kwaliteitsvolle en 
toekomstbestendige vrijetijdssector” past beter. 
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PGP.07  Pagina 17. Agrarische scan:  
Zowel vanuit het economische domein als vanuit de woonvisie zijn er gewenste invullingen van 
vrijkomend agrarisch vastgoed. Vragen:  

a. Wat is de insteek van de agrarische scan? 
b. Aan de hand van welke criteria stuurt de gemeente bij het stopzetten van bedrijfsvoering 

aan op bestemmingswijziging naar wonen of juist naar andere activiteiten zoals 
vakantiehuizen/boerderij campings? 

c. In welk kwartaal van 2024 worden de resultaten verwacht? 
 

Beantwoording college  

 
a. Momenteel is er beperkt inzicht in de problematiek van de agrarische ondernemers binnen 

onze gemeente. De insteek is om door middel van de agrarische scan meer inzicht te 
krijgen in hoe de sector er voor staat en met welke mogelijke problematiek men al dan 
niet te maken krijgt . Hiermee krijgen we ook inzicht in de stoppers/ blijvers/ groeiers/ 
omvormers wat ons helpt om, indien nodig, tijdig integraal te kijken naar de (nieuwe) 
ruimtelijke invulling van de desbetreffende locaties, zodat ons buitengebied leefbaar 
blijft. 

b. De gemeente stuurt niet actief op het stopzetten van bedrijfsvoering. Indien een bedrijf 
zelf een aanvraag indient, wordt de aanvraag op het dan vigerende beleid beoordeeld. 

c. De resultaten van de scan worden verwacht in het eerste of tweede kwartaal van 2024. 
 

 
PGP.08  Pagina 17. “Diverse regiodeals voor versterking van de regionale economie.” 

a. Over welke deals gaat het hier en hebben de deals ook direct betrekking op Valkenburg of 
alleen indirect via versterking regio? Met andere woorden, wat zijn de (verwachte) positieve 
effecten van de deals voor Valkenburg?  

 

Beantwoording college  

 
Met deze paragraaf en passage bedoelen wij dat wij participeren in de regionale 
samenwerkingsvormen/overlegstructuren en dat daar projecten/voorstellen de revue passeren die 
vragen om een inbreng of standpunt van de gemeente Valkenburg aan de Geul omdat de regionale 
aanpak of het regionaal project ook meerwaarde heeft voor onze gemeente. De Regiodeal Zuid-
Limburg is daarvan een voorbeeld. 
 

 
PGP.09  Pagina 17. Toeristische marketing ZL. Het lopende convenant met Visit Zuid Limburg 
wordt geëvalueerd.  

a. Wordt daarbij ook gekeken naar de toegevoegde waarde van Visit Zuid Limburg voor een 
gemeentelijk citymarketingbeleid?  

 

Beantwoording college  

 
Nee, dat maakt geen onderdeel uit van de evaluatie, immers Visit Zuid-Limburg verzorgt de 
toeristische/recreatieve marketing van Zuid-Limburg, zoals afgesproken binnen het convenant. 
Valkenburg heeft geen overeenkomst met Visit Zuid-Limburg dat voorziet in de expliciete 
Citymarketing van Valkenburg aan de Geul. 
 

 
PGP.10  Pagina 17. De afgelopen periode is een lobby gevoerd gericht op het binnenhalen 
van grote internationale wielerevenementen.  

a. Welke probeert men binnen te halen en ligt deze lobby in lijn met het draagkracht 
onderzoek Visie Vte? 

b. Wanneer wordt de raad in stelling gebracht om input te leveren over het nog te vormen 
evenementenbeleid waar dergelijke evenementen een plek in moeten krijgen?  
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Beantwoording college  

 
a. In dit geval gaat het over de Tour de France Femmes en Wereld Beker Mountainbike, 

waarbij mede in samenwerking met de Provincie er lokaal rondom de evenementen 
aandacht zal worden besteed aan de breedtesport en het gezonder bewegen van onze 
inwoners.  
De visie VTE en het draagkrachtonderzoek zijn momenteel nog niet gereed. Deze 
evenementen passen echter wel binnen ons profiel. 

b. Na vaststelling van de Visie VTE Valkenburg aan de Geul 2035 wordt het nieuwe 
evenementenbeleid opgesteld (mede omdat er in het Visie VTE traject al belangrijke input 
wordt opgehaald voor o.a. het evenementenbeleid). Uiteraard wordt uw Raad daar 
vervolgens bij betrokken. Dit traject wordt opgestart in 2024. 

 

 
PGP.11  Pagina 17. Yuverta. “In 2022 heeft het college besloten bij te dragen aan een 
cofinanciering voor 4 jaar en actief in te zetten op een locatie in Valkenburg aan de Geul.”  

a. Op welke manier wordt er actief gezocht naar een locatie? 
b. Welke tijdslijn wordt er gevolgd bij het zoeken naar een locatie? Kan Yuverta komend 

schooljaar nog lesgeven in de Polfermolen? 
 

Beantwoording college  

 
De huidige periode betreft een pilot, waarna Yuverta gaat besluiten hoe verder met de gestarte 
opleidingen, de huisvesting en een evt. bezoekerscentrum/informatiepunt/kenniscentrum. Er 
kunnen nu nog geen lange termijn afspraken gemaakt worden. We blijven uiteraard wel in contact 
met Yuverta hierover. De afspraak met Yuverta is dat ze tot het einde van het studiejaar 2023-
2024 gebruik kunnen maken van de locatie Polfermolen. 
 

 
PGP.12  Pagina 18. “Lokale projecten op het gebied van economie • Verkennen mogelijkheid 
tot aanvraag voor bijdrage “Impulsaanpak winkelgebieden”; • Vervolg (pilot) ondernemersdesk. Zie 
ook thema 1d.” 
Vragen over Project Impulsaanpak winkelgebieden: 

a. Is er een projectplan? 
b. Is hier met ondernemers/BIZ over gesproken?  
c. Wanneer wordt dit project in de CIE ED toegelicht? 
d. Is het doel om mee te dingen naar subsidie in de volgende aanvraagronde die start op 8 april 

2024? 
 
Er is momenteel in het nieuws dat de Belastingdienst inmiddels dwangbevelen stuurt naar 
ondernemers die hun Coronaschulden niet terugbetalen. Dit zou landelijk nog om ca 20.000 
ondernemers gaan. Een veel grotere groep ondernemers heeft problemen met afbetalen.  
 

e. Zijn er signalen bekend dat Valkenburgse ondernemers met deze problematiek kampen, zo 
ja hoe gaan we daarmee om als gemeente? 

 

Beantwoording college  

 
a. De “Impulsaanpak winkelgebieden” betreft een landelijke subsidieregeling. Wij verkennen 

of er mogelijkheden zijn vanuit reeds lopende ontwikkelingen of initiatieven om daarvoor 
een aanvraag in te dienen. Er is dus (nog) geen sprake van een project of projectplan. 

b. Hierover is contact geweest met de voorzitter van de BIZ 
c. Zie a, er is geen sprake van een concreet project. Indien er zicht is op een kansrijk project, 

zullen wij u daarover zeker informeren. 
d. Als zich concrete kansen voordoen wel. De vraag is echter of we binnen deze relatief korte 

termijn een concreet haalbaar project voorhanden hebben. 
e. Er zijn (nog) geen signalen binnengekomen van Valkenburgse ondernemers bij ons 

(ondernemersdesk). Ook via de BIZ en KHN hebben we deze signalen nog niet ontvangen. 
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Hierbij wel rekening houdend met het feit dat deze terugbetaalregeling pas net is 
ingevoerd. Uiteraard zullen we ondernemers die hier tegenaan lopen wel verbindingen met 
samenwerkingspartners die hen kunnen ondersteunen hierbij (waaronder bijvoorbeeld 
stichting 155 red een bedrijf). 

 

 
2.3. Programma Verkeer, Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening 
 
PGP.13  Pagina 21. Klimaatadaptatie Strategie.  
“Boven op de reguliere taken, is capaciteit en nieuwe kennis nodig.”  

a. Is dit de capaciteit die al is overlegd in het waterprogramma? Of worden er nog meer 
medewerkers aangetrokken? 

 
De strategie wordt op gemeentelijk niveau nader uitgewerkt.  
 

b. Hoe en op welke manier wordt de raad hierin betrokken? 
c. Is er al zicht op hoe het participatietraject er uit gaat zien? Indien nee: wanneer komt hier 

meer duidelijkheid over? Indien ja: hoe gaat dit plaatsvinden? Worden naast instanties ook 
inwoners betrokken?  

 

Beantwoording college  

 
a. In het waterprogramma is geen extra fte voor de klimaatadaptatie strategie opgenomen. 

Klimaatadaptatiemaatregelen toepassen in onze watertaken worden nu in regulier werk en 
bij elk waterproject (indien mogelijk) meegenomen. 
In het waterprogramma is per project geld gereserveerd om extra klimaatadaptieve 
maatregelen te kunnen bekostigen. Voorbeelden van klimaatadaptieve maatregelen zijn 
bv. afkoppelen van het regenwater van de riolering, aanbrengen regenwater riolen en 
regenwaterbuffers. 
Er wordt momenteel tijdelijk een klimaatcoördinator aangetrokken om een integrale 
klimaatadaptatiestrategie op te stellen. Hieruit zal ook naar voren komen of deze strategie 
een structurele formatie-uitbreiding vereist of dat de gehele strategie verankerd kan 
worden in de diverse beleidsvelden zoals ook in het waterprogramma is meegenomen. 

b. Er wordt zoals nu voorzien een ‘Benen op tafelgesprek’ voor de raad georganiseerd in de 
lijn van de BOB methode. 

c. De coördinator gaat aan de slag met een projectaanpak welke ter accordering aan het 
college wordt voorgelegd. Onderdeel van het projectplan is ook het vormgeven van een 
participatietraject. 

 

 
PGP.14  Pagina 23. Gebiedsontwikkeling Valkenburg-West. 

a. Wat zijn de taken en verantwoordelijkheden van de twee kwartiermakers? 
b. Waarom zijn voor de gebiedsontwikkeling Valkenburg-West twee kwartiermakers 

aangesteld? 
c. Hoe gaan inwoners betrokken worden bij de verdere uitwerking van de visie? Gaat er net 

zoals bij visie Valkenburg-Oost een kopgroep van inwoners in het leven geroepen worden?   
 

Beantwoording college  

 
a. De kwartiermakers hebben opdracht gekregen om  vanuit de vastgesteld gebiedsvisie te 

komen tot een ambitiedocument in de vorm van een bidbook. Dit doen ze op basis van alle 
verzamelde informatie uit het visietraject en in samenwerking met stakeholders in het 
gebied. Ze komen zo tot een concept (bijvoorbeeld rond thema’s als voeding, sport, 
gezondheid of cultuur) dat ze in het gebied willen testen aan de hand van een pop-up 
event medio 2024. Dit om te testen of het concept zou kunnen werken in West en om 
energie los te maken in het gebied. Vervolgens wordt dit vertaald naar een plan van 
aanpak met vervolgstappen die nodig zijn om dit concept te kunnen realiseren in West. 
Hierbij kan gedacht worden aan ingrepen als: bewegwijzering, parkeren, routing en 
inrichting. Ook worden partijen in beeld gebracht en klaargezet om deel te nemen aan en 
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te investeren in het concept in West. In de Mazjerang van oktober (zie bijlage) hebben de 
kwartiermakers zichzelf voorgesteld en hen rol toegelicht. 

b. Gekozen is voor deze 2 personen in een samenwerking omdat vanuit de gevoerde 
gesprekken deze personen zich mooi aanvullen qua achtergrond (Sport/Experience Center 
en Cultuur/Conceptontwikkeling) en een gezamenlijke aanpak ook door beide als 
meerwaarde wordt gezien voor de opgave die er ligt. 

c. Over het vervolg van Valkenburg-West praten wij u graag bij tijdens een aparte 
informatiebijeenkomst, deze wordt door de griffie nog gepland. Ook de kwartiermakers 
zullen dan de eerste bevindingen met uw Raad delen. 

 

 
PGP.15  Pagina 24. Gevarieerd aanbod woningen. Er wordt nu een visie Wonen en Zorg 
opgesteld.  

a. Wordt in die visie ook meegenomen dat jong en oud met/door elkaar kunnen wonen in 
bijvoorbeeld appartementen/woningen van woningbouwcorporaties in het kader van zorg 
voor en met elkaar (en voorkomen van eenzaamheid)? Is dit al onderwerp van gesprek met 
woningbouwcorporaties? 

 

Beantwoording college  

 
In het concept van de woonzorgvisie geven we aan dat het belangrijk is om bij de realisatie van 
woonzorgwoningen de verbinding te leggen met de reguliere woningmarkt. Ons streven is om 
wonen met zorg integraal onderdeel te laten uitmaken van onze wijken en buurten. Deze aanpak 
(o.a. verbinden van jong en oud in een gebouw of in een buurt) zorgt ervoor dat er mogelijkheden 
ontstaan waarbij mensen elkaar ondersteunen en meer naar elkaar omkijken. 
 

 
2.4. Programma Sport, Cultuur en Recreatie 
 
PGP.16  Pagina 27/28. In Valkenburg aan de Geul doet iedereen mee. Sport en bewegen 
zorgen voor ontmoeting en activering met speciale aandacht voor inwoners die nog niet meedoen. 

a. Hoe en voor welke doelgroep wordt geprobeerd om bovenstaand doel te bereiken? Kinderen 
t/m 12 jaar komen veelal via basisscholen in beweging. Hoe zit het met de groep van 12 tot 
18 jaar en met volwassenen?   

 

Beantwoording college  

 
Het ‘Ben Bizzie’ programma van bureau Negen wordt in de gemeente ingezet om kinderen op een 
speelse manier beter te laten bewegen. De Ben Bizzie-sportconsulent adviseert hiervoor de 
kindpartners welke aanpak het beste past om bij te dragen aan de genoemde doelstelling en 
stimuleert ook samenwerkingen met en tussen maatschappelijke partners zoals zorginstellingen, 
verenigingen, scholen, kinderopvangorganisaties, en jeugd- en jongerenwerk om de doelgroep 12 
tot 18 jarigen te stimuleren tot activering.  
 
Het programma ‘Meedoen door bewegen’ wordt in de gemeente ingezet om ouderen en kwetsbare 
doelgroepen meer in beweging te brengen en ontmoeting onderling te stimuleren. De Meedoen-
sportconsultent van bureau Negen initieert, inspireert en maakt verbindingen met de 
beweegmakelaar. Goede voorbeelden hiervan zijn de interventie ‘In Beweging’ en de toetreding 
tot Meer Bewegen voor Ouderen (MBvO) groepen.  
 

 
PGP.17  Pagina 29. Groenbeleidsplan. 

a. Wat houdt het deelproject “Nieuweweg” in? 
 

Beantwoording college  

 
Het project Nieuweweg betreft de plantvakken onder de bestaande platanen, vanaf het spoor in de 
richting van het centrum. Door de ligging van deze plantvakken in een strooiroute van de 
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winterdienst, vallen in de huidige begroeiing gaten omdat de beplanting niet bestand is tegen 
strooizout. Dit project voorziet in een nieuwe aanplant met vaste planten die wel bestand is tegen 
strooizout, waardoor de kwaliteit en aanblik van deze entree gewaarborgd wordt. 
 

 
PGP.18  Pagina 29. Speelruimteplan. De visie voor speelplekken in de openbare ruimte zal in 
2024 aan de raad worden voorgelegd.  

a. Is er reeds een analyse uitgevoerd op de resultaten van de inwonersenquête over speel- en 
sportplekken die vorig jaar heeft plaatsgevonden? Indien ja; Wat waren de uitkomsten 
hiervan? Indien nee; wanneer kunnen we deze ontvangen? 

b. Hoe worden onze inwoners en de raad betrokken bij het opstellen van deze visie? 
 

Beantwoording college  

 
a. Ja, er is een analyse uitgevoerd. De getrokken conclusies zijn verwoord als bijlage bij het 

speelruimteplan. Inzicht hierin geschiedt op het moment dat het speelruimteplan aan uw 
raad wordt voorgelegd. 

b. De inwoners zijn op meerdere manieren betrokken bij het opstellen van de visie. Naast 
eerder aangehaalde enquête, zijn ook gesprekken gevoerd met onze jongerenwerker, zijn 
er in samenwerking met de basisscholen in onze gemeente kinderwandelingen 
georganiseerd naar speeltuinen in de buurt en zijn gesprekken gevoerd met kernoverleggen 
en/of stichtingen die zich inzetten voor een lokale speeltuin. De raad is niet apart 
betrokken bij deze visie. 

 

 
 
PGP.19  Pagina 29. Gemeentegrot.  

a. Zijn er met betrekking tot de museumstatus, welke medio 2024 wordt verwacht, nog 
voorwaarden waaraan nu nog niet wordt voldaan? 

b. Past het organiseren van de jaarlijkse kerstmarkt binnen deze te verwachten museumstatus? 
c. Wat betekent museumstatus budgettair voor de gemeente? 

 

Beantwoording college  

 
Momenteel wordt onze aanvraag getoetst door het bureau Museumregister Nederland. Wij 
verwachten eind van dit jaar een uitspraak daarover. Mocht de Gemeentegrot voor de 
Museumstatus in aanmerking komen, dan kunnen mensen met een Museumjaarkaart gratis gebruik 
maken van de reguliere rondleidingen. Daartegenover staat een bijdrage van het landelijke 
Museumregister. Uiteraard hopen we met de Museumstatus met name door een bredere 
bekendheid en grotere promotie meer bezoekers zullen krijgen waardoor de inkomsten aan entrees 
zullen stijgen. In de aanvraag is ook vermeld dat er een aantal weken in de grot een Kerstmarkt 
plaatsvindt en zijn ook de beperkingen in de exploitatie als gevolg van de Natuurwetgeving 
vermeld. 
 

 
PGP.20  Pagina 30. Verstevigingsmaatregelen /herinrichting Plenkertgroeve en Monstergrot.  
Het waterbassin staat altijd leeg.  

a. Waarom wordt ervoor gekozen het fundament van het waterbassin te verstevigen? 
b. Zijn er alternatieven overwogen, bijvoorbeeld het dichtgooien van het bassin en het planten 

van bomen en struiken om de wateroverlast in de onderliggende gang tegen te gaan? Indien 
ja; welke alternatieven zijn overwogen en aan de hand van welke criteria is de afweging 
gemaakt om te kiezen voor versteviging van het fundament? 

 

Beantwoording college  

 

a. Het bassin heeft een functie in het opvangen en vasthouden van regenwater. Na hevige 

regenval wordt het water gedosseerd via buizen afgevoerd. Instorting van een deel van de 

groeve veroorzaakt op deze plaats scheuren in de ondergrond van het wateropvangbassin. 
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Bij zware regenval stroomt water via de scheuren onder het bassin in het instortingsgebied 

van de groeve, hetgeen de stabiliteit van de ondergrond niet ten goede komt. Onder het 

wateropvangbassin bevindt zich een gevaarlijke pilaar die bij instorting, naast instabiliteit 

ook gevaar oplevert voor de stabiliteit van de aangelegen hellingrand achter het voormalig 

protestants kerkje. Het gaat dus niet alleen om het fundament van het wateropvangbassin, 

maar om het borgen van de stabiliteit van de gehele hellingrand. 

b. De scheuren lopen vanuit groeve tot aan het maaiveld, waardoor water altijd zal blijven 

binnensijpelen. Dekgrond zal altijd in de scheuren blijven stromen zolang water vrij spel 

heeft, met name bij zware regenval. Het consolideren van de ondergrond 

(pilaarversteviging) in combinatie met het waterdicht afdichten van de waterbuffer, zou 

het gevaar moeten keren, omdat het water dan geen kans krijgt om in de ondergrond weg 

te lopen. Het is zeer wenselijk dat de waterbuffer gehandhaafd blijft juist vanwege de 

grote hoeveelheden regenwater die via het Rotspark richting de Plenkert stromen. 

 
PGP.21  Pagina 31. Bibliotheekwerk 

a. Wat is een redelijke afstand om toegang te hebben tot een volwaardige bieb? 
b. Valt hier ook te denken aan het inzetten van bibliotheekbussen voor de buitenwijken? 

(Oudere mensen kunnen de huidige bieb moeilijk bereiken gezien de afstand en heuvels). 
 

Beantwoording college  

 
a. De overheid spreekt over een volwaardige bibliotheek waar de gemiddelde afstand tot een 

bibliotheekvestiging of servicepunt binnen 3,2 kilometer ligt. Dit mag ook een bibliotheek 
in een andere gemeente zijn die dichterbij ligt dan de bibliotheek in de eigen gemeente. In 
onze gemeente voldoen wij aan dit kenmerk. 

b. De overheid ziet een bibliobus niet als een volwaardige bibliotheek.  
 

 
2.6. Programma Sociaal Domein 
 
PGP.22  Pagina 34/35. Als de onderlinge zelfredzaamheid en participatie geen oplossing 
biedt. 

a. Hoe en wanneer wordt hier kennis van genomen? 
b. Hoe voorkomen we dat professionele hulp te laat komt? 

 

Beantwoording college  

 
Wij streven naar een krachtig voorliggend veld met formeel en informeel aanbod om mensen 
passende ondersteuning te bieden. De partners in dit voorliggend veld hebben een signalerende 
functie, overleggen regelmatig met elkaar en schakelen zwaardere hulp in op het moment dat dit 
nodig is. 
 

 
PGP.23  Pagina 34. De oranje ovaal ‘toegang’ tussen niveaus lichte ondersteuning en 
maatwerk gebeurt in Maastricht.  

a. Kunnen mensen voor maatwerk terecht aan een loket in Valkenburg aan de Geul?  
 

Beantwoording college  

 
Voor de toegang naar jeugdhulp niet meer. We hebben dit eind vorig jaar en begin dit jaar een 
paar maanden geprobeerd met een inlooppunt. Er is in 3 maanden tijd niemand binnen gelopen. Er 
was geen behoefte aan inloop, daarom zijn we gestopt en hebben we de toch al schaarse FTE's 
effectiever en efficiënter ingezet. Dat geldt ook voor de toegang tot de Wmo. Overigens gaan de 
Wmo consulenten op huisbezoek waardoor een loketfunctie in onze gemeente niet noodzakelijk is. 
Dat is ook gebleken uit de pilot van eind vorig jaar en begin dit jaar. 
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PGP.24  Pagina 35. Er staat een opsomming van ambities.  

a. Wat wordt bedoeld met een krachtig voorliggend veld? 
b. Wie bepaalt wat normale problemen zijn die bij het leven horen? Wat is überhaupt een 

definitie van normale problemen? 
 

Beantwoording college  

 
Met een krachtig voorliggend veld bedoelen we dat onze partners voor vrij toegankelijke hulp zoals 
de gezinscoaches, maatschappelijk werk en jongerenwerk goed samenwerken en voldoende 
ondersteuning geven aan inwoners in de preventieve en vroegtijdige curatieve sfeer zodat 
maatwerkvoorzieningen niet nodig zijn. 
 
Er is geen definitie van een normaal probleem, we bedoelen hier dat er samen en in het netwerk 
gekeken wordt naar oplossingen en eigen kracht. Immers niet voor elk probleem is maatwerk nodig. 
Het kan wel zo zijn dat de ene persoon wel maatwerk nodig heeft en een ander persoon met 
hetzelfde probleem niet omdat er vanuit eigen kracht en netwerk ondersteuning geboden kan 
worden. 
 

 
PGP.25  Pagina 38. Start uitvoeringsplan maatschappelijke ondersteuning 2023-2026. De raad 
is toegezegd betrokken te worden bij het opstellen van het uitvoeringsplan.  

a. Wanneer en hoe wordt de raad hier op korte termijn in meegenomen? 
b. Is de klankbordgroep externe partijen en ervaringsdeskundigen al actief? Worden hier naast 

mensen met een lichamelijke en geestelijke beperking ook mensen met een psychische 
aandoening bedoeld? Hoe worden deze drie groepen betrokken bij de klankbordgroep? 

 

Beantwoording college  

 
a. De Raad wordt op woensdag 29 november meegenomen tijdens een themasessie. 
b. Het is niet helemaal duidelijk of u met deze vraag doelt op het uitvoeringplan 

maatschappelijke ondersteuning of op de Lokale Inclusie Agenda. Voor het uitvoeringsplan 
Wmo geldt dat er op 10 juli jl. een informatiebijeenkomst met ketenpartners heeft 
plaatsgevonden. Daarnaast hebben wij een behoeftepeiling gedaan onder alle inwoners van 
onze gemeente. Het is ook de bedoeling dat de Adviesraad Sociaal Domein informatie bij 
de doelgroepen ophaalt en hierover advies uitbrengt. De Adviesraad wordt intensief 
betrokken bij het tot stand komen van het Uitvoeringsplan. Voor de Lokale Inclusie Agenda 
geldt dat de klankbordgroep nog niet actief is. We zullen uw suggestie om mensen met een 
psychische aandoening ook deel te laten nemen aan deze klankbordgroep meenemen. 

 

 
PGP.26  Pagina 38. Onderzoek werkwijze huishoudelijke hulp. 

a. Wordt in onderzoek meegenomen dat de huishoudelijke hulp de ogen en oren zijn m.b.t. 
eenzaamheid en andere problemen? 

b. Wordt in dit onderzoek ook de situatie van Valkenburg met een verspreid buitengebied 
specifiek bekeken? 

c. Wanneer wordt het onderzoek afgerond?  
 

Beantwoording college  

 
a. Dat de huishoudelijke hulpen de oren en ogen zijn met betrekking tot eenzaamheid en 

andere problemen staat los van dit onderzoek. Dit onderzoek gaat over de systematiek van 
toewijzing van huishoudelijke hulp.  

b. De situatie van Valkenburg met een verspreid buitengebied valt ook buiten de scope van 
het onderzoek en wordt reeds regulier meegenomen. Het onderzoek gaat over de 
systematiek van toewijzing van huishoudelijke hulp.  

c. Afronding is voorzien voor het derde kwartaal van 2024. 
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PGP.27  Pagina 40. Minimaregelingen, vroegsignalering, schuldhulpverlening. 

a. Hoe wordt deze doelgroep bereikt wanneer zij zelf geen signaal afgegeven (en pas in beeld 
komen wanneer het te laat is)? 

 

Beantwoording college  

 
Wij investeren in vroegsignalering; het vroegtijdig opsporen van mensen met schulden om 
vervolgens proactief hulp te bieden. Hiermee proberen we te voorkomen dat inwoners in 
problematische schulden komen. Wij ontvangen maandelijks van een aantal vaste lasten partners 
(verhuurders van woningen, drinkwaterbedrijven, energieleveranciers en zorgverzekeraars) een 
signaal als een inwoner zijn rekening(en) niet kan betalen. Zodra we in de gaten hebben dat 
iemand betalingsachterstanden heeft sturen we een brief, nemen we telefonisch contact op of 
leggen we een huisbezoek af om mensen te informeren over de mogelijkheden van 
schuldhulpverlening en hulp te bieden. Hoe eerder iemand met beginnende schulden in gesprek 
gaat over hulp, hoe beter. 
 

 
PGP.28  Pagina 41. Beleidsindicatoren. Valkenburg heeft momenteel 16.423 inwoners. 4% van 
de kinderen in Valkenburg leven in een uitkeringsgezin. 

a. Moet dit gelezen worden als 4% van het aantal inwoners? Zo ja, dan zijn dit 656 kinderen. Of 
gaat dit over 4% van het aantal kinderen en over hoeveel kinderen gaat dit dan?  

 
336,5 personen (per 10.000 inwoners = meer dan 500)  leven van een bijstandsuitkering. Daarnaast 
is niet bekend hoeveel kinderen in gezinnen en andere burgers leven op het bestaansminimum.  
 

b. Gezien bovenstaande: Hoe komt het dat hier nog steeds geen uitgiftepunt van de 
voedselbank is gerealiseerd? 

c. Er is geen data over jongeren met jeugdreclassering. Graag data. 
d. Jongeren met delict voor rechter: 1%. Om hoeveel jongeren hebben we het hier? 
e. Opvallend: een hoger percentage van het aantal jongeren met jeugdhulp en 

jeugdbescherming t.o.v. rest Nederland. Hoe valt dit te verklaren? 
f. Ook het percentage WMO- indicatie is een stuk hoger in vergelijking met het percentage 

rest Nederland. Hoe verhoudt dit zich tot het budget dat de gemeente hiervoor heeft? 
 

Beantwoording college  

 
a. Uitgaande van de arrangementenmonitor bedraagt het aantal inwoners in 2021 16.365. 

2.350 inwoners vallen in de leeftijdscategorie 0 t/m 17 jaar. Hiervan leeft 4% in een gezin 
met een inkomen op bijstandsniveau, zijnde 94 kinderen. 

b. Mensen met een laag inkomen kunnen - indien gewenst - een beroep doen op de 
voedselbank regio Maastricht.  Momenteel worden er oriënterende gesprekken gevoerd met 
Gulpen-Wittem en Eijsden-Margraten over de mogelijkheden van het realiseren van een 
voedseluitgiftepunt. 

c. Op 1 augustus 2023 hadden 6 kinderen in Valkenburg een traject bij de jeugdreclassering. 
d. Kijkend naar de bevolkingsopbouw zijn er in deze categorie (12-21 jaar) ongeveer 1500 

jeugdigen in onze gemeente. Één procent zou dan ongeveer 15 gevallen zijn. 
e. Dit is een Zuid-Limburgs fenomeen, dit is niet uniek voor Valkenburg aan de Geul. Zuid–

Limburg heeft in algemene zin een minder gunstig sociaal profiel met een bijbehorende 
grotere maatschappelijke opgave (veel kwetsbare inwoners) en een grotere gemeentelijke 
opgave (meer ondersteuning) dan het Nederlands gemiddelde. Het CBS heeft geen zicht op 
de mogelijke oorzaken van deze verschillen in jeugdzorggebruik door het land. 

f. Het bedrag dat in de gemeentelijke begroting wordt opgenomen voor WMO (en ook andere 
vormen van zorg en ondersteuning) wordt gebaseerd op prognoses die meerdere keren per 
jaar door ons worden gemaakt. Vanuit het Rijk ontvangen wij een uitkering voor uitvoering 
van taken in het sociaal domein. De hoogte van dit bedrag wordt bepaald aan de hand van 
verschillende maatstaven, waaronder bevolkingssamenstelling. 
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2.7. Programma Volksgezondheid en Milieu  
 
PGP.29  Pagina 43. De ambitie van de regionale gezondheidsnota ‘Zuid springt eruit’ is om de 
achterstand ten opzichte van de rest van het land in 2030 met 25 procent in te lopen en zo te 
werken aan gezonde en kansrijke generaties.  

a. Wat is de precieze achterstand ten opzichte van de rest van het land? 25% of meer? 
b. Wordt er ook per gemeente gekeken of is dit een gemiddelde van de 16 gemeenten? 

 

Beantwoording college  

 
a. Zuid-Limburg kampt al vele decennia met een zeer hardnekkige gezondheidsachterstand, 

een probleem dat geldt voor zowel jonge als oude(re) inwoners van de regio. Een 
achterstand die bovendien van generatie op generatie wordt doorgegeven en die zich 
manifesteert in alle domeinen. In de regionale gezondheidsnota is opgenomen dat Zuid-
Limburg op tal van gebieden/indicatoren minder scoort: een lagere arbeidsparticipatie, 
een hoger (jeugd)zorggebruik, meer risico op onderwijsachterstanden, een lagere 
levensverwachting en een ongezondere leefstijl. Zodoende is in de regionale 
gezondheidsnota ‘Zuid springt eruit’ een zeer ambitieuze ambitie geformuleerd om in 2030 
met 25 procent op deze indicatoren (zie pagina 50 t/m 53 van de regionale 
gezondheidsnota) in te lopen om een eerste stap te zetten op weg naar een trendbreuk in 
Zuid-Limburg. 

b. Zoals in de regionale gezondheidsnota ‘Zuid springt eruit’ verwoord, gaat het om het 
gemiddelde van de zestien Zuid-Limburgse gemeenten. 

 

 
PGP.30  Recent is uit het regiobeeld Integraal Zorg Akkoord (IZA) Zuid-Limburg naar voren 
gekomen dat Zuid-Limburg op diverse gebieden minder scoort dan het Nederlands gemiddelde maar 
dat er ook grote verschillen zijn tussen de Zuid-Limburgse gemeenten. 

a. Welke resultaten uit het regiobeeld zijn aandachtspunten voor gemeente Valkenburg aan de 
Geul? 

 

Beantwoording college  

 
Overal het algemeen ‘scoort’ onze gemeente ten opzichte van de regio Zuid-Limburg boven het 
gemiddelde. De belangrijkste aandachtspunten die uit het regiobeeld naar voren zijn gekomen voor 
de gemeente zijn de ‘leefstijlindicatoren’ zoals het verminderen van roken en alcoholconsumptie, 
het verhogen van de beweegnorm en het verbeteren van groente en fruit consumptie. 
 

 
PGP.31  Pagina 45. In 2024 stellen we een Programma circulaire economie op zodat we in 
2030 50% circulair zijn.  

a. Wie is ‘we’ in deze context? De gemeentelijke organisatie of de gemeente? 
b. Hoe wordt gemeten hoe circulair ‘we’ zijn? 
c. Hoe circulair zijn ‘we’ nu?  

 

Beantwoording college  

 
a. De gemeentelijke organisatie in opdracht van het college als uitwerking van de 

Grondstoffenvisie Zuid-Limburg en daarin verankerde doelstellingen. 
b. Via het programma circulaire economie willen we instrumenten binnen onze organisatie 

gaan inbouwen om dit meetbaar te maken. Het Hoe wordt verwoord in het programma. 
c. Dit is precies de vraag die we als organisatie graag inzichtelijk willen gaan maken. Via ons 

inkoop en aanbestedingsbeleid houden we al rekening met dit vraagstuk, maar ook bij onze 
sloop- en bouwopgave, afvalbeleid en inrichting van de openbare ruimte willen we dit 
inzichtelijk maken. Na het vaststellen van het uitvoeringsprogramma kan gestart worden 
met het implementeren van dit uitvoeringsprogramma en de monitoring om te zorgen dat 
de doelstellingen voor 2030 behaald worden. 
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PGP.32  Pagina 45. Duurzaamheid. “Vanwege de basis in rijksbeleid, het feit dat Valkenburg 
aan de Geul een Global Goals gemeente is en de vele raakvlakken van duurzaamheid met (vrijwel) 
alle beleidsterreinen, is het nodig om duurzaamheid beter, breder en duidelijker binnen de 
gemeentelijke organisatie te verankeren.” 

a. Aan de hand van welke criteria wordt beoordeeld of ‘ duurzaamheid beter, breder en 
duidelijker binnen de gemeentelijke organisatie verankerd is?’ Met andere woorden: wat 
zijn de meetbare doelen en wanneer moeten die bereikt zijn? 

b. Wat gaat het college doen om dit doel te bereiken?  
 

Beantwoording college  

 
Binnen de omgevingsvisie wordt duurzaamheid verankerd als een hoofddoel voor onze gemeente. 
Uitvoering geven aan een dergelijk doel blijkt moeilijk. Daarom willen we in 2024 medewerkers 
hulp bieden bij het maken van afwegingen ten aanzien van duurzaamheid door middel van een 
onlinetool. Momenteel zijn enkel Engelstalige tools beschikbaar. In overleg met SDG Nederland 
wordt bekeken of deze ook in het Nederlands aangeboden kunnen worden. 
 

 
PGP.33  Pagina 46: " Opstellen uitvoeringsprogramma spoor A TVW: een duurzame 
toeristische sector."  

a. Wat is het beoogde doel van dit uitvoeringsprogramma? Wordt er bijvoorbeeld alleen naar 
de warmtebehoefte gekeken of komen er ook energiebesparende maatregelen en overige 
duurzaamheidsaspecten aan bod? 

b. Wat is de doelgroep van dit uitvoeringsprogramma? Wordt hierbij alleen gekeken naar 
ondernemers in de toeristische sector of ook naar andere sectoren? 

c. Wat is de tijdslijn voor het opstellen van dit uitvoeringsprogramma? Wanneer gaat de 
implementatiefase in? 

 

Beantwoording college  

 
a. Binnen het uitvoeringsprogramma wordt primair gekeken naar de warmtebehoefte. Dit 

betreft reductie van warmtebehoefte en transitie van het gas af. Overige energiebesparing 
valt niet binnen de scope van de TVW, maar wanneer koppelkansen zich voor doen worden 
deze onderzocht. 

b. De grootste warmtevraag bij ondernemers komt vanuit de toeristische sector. Om grote 
stappen te zetten wordt deze doelgroep daarom apart benaderd. Dit wilt niet zeggen dat 
andere sectoren de komende jaren geen ondersteuning krijgen vanuit gemeente(lijke 
projecten). 

c. Voor het opstellen van de uitvoeringsprogramma’s is een nieuwe werknemer aangetrokken. 
Deze moet nog starten. Doel is om +/- 1 jaar na aanvang werkzaamheden het 
uitvoeringsplan voor de toeristische sector geconcretiseerd te hebben en Q2 2025 van start 
te gaan met implementatie. 
 

 
PGP.34  Pagina 47. Aanpak energiearmoede. Met het noodfonds en de door het Rijk 
beschikbaar gestelde gelden zijn in 2023 mensen onder 120% sociaal minimum geholpen met kleine 
maatregelen, witgoed vervanging en isolatiemaatregelen.  

a. Graag een overzicht van hoeveel mensen gebruik hebben gemaakt van de genoemde 
maatregelen en de bijbehorende dekking zijnde Noodfonds of de door het Rijk gestelde 
gelden. 

b. Hoe is het noodfonds (verder) ingezet en welk bedrag zit er momenteel in dit fonds? 
 
“Verder zijn de provincie en de VNG bezig met ondersteuning ten aanzien van aanpak 
energiearmoede. De nieuwe regelingen en capaciteit die hierdoor aangeboden wordt is van belang 
voor de nieuwe strategie in 2024.”  
 

c. Wanneer en hoe gaat de raad betrokken worden bij de opzet van de nieuwe strategie?  
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Beantwoording college  

 
Zie tabel hieronder voor vraag a en b. Inzet Trajekt is op basis van afspraak 50 uur inzet. 
Daadwerkelijke uren zijn nog niet gefactureerd. 
 
c. Uw Raad wordt betrokken zodra er meer beeld is van de ‘best practices’ in den lande en de 
ondersteuning die geboden wordt vanuit provincie en VNG. Dit bepaalt in grote mate de 
mogelijkheden die wij hebben om mensen al dan niet aanvragen in te laten dienen en daarmee de 
strategie. Door middel van een informatiesessie krijgt u nog inzicht in de gerealiseerde resultaten 
van onze aanpak, de leerpunten die dit opgeleverd heeft, welke nieuwe mogelijkheden wij krijgen 
door de nieuwe ondersteuning en welke gedachtenrichting bestaat over de nieuwe strategie. Hier 
kunt u vervolgens input op leveren. 
 

 

Omschrijving 
Budget 

Noodfonds 
Werkelijke 

kosten 
Restant 

Bijdrage verduurzaming gebouwen verenigingen: 200.000  80.892 

- Aanvragen gemeenschapshuizen  60.000  

- Aanvragen sportverenigingen  59.108  

    

Bijdragen MKB verduurzamingsvraagstukken 200.000 0 200.000 

    

Uitvoeringskosten noodfonds energiearmoede: 100.000  84.812 

- Campagne financiële ondersteuning  8.645  

- Inzet MEE  2.002  

- Inzet Trajekt  4.541  

    

Particuliere aanvragen 300.000 58.000 242.000 

    

Ondersteuning energiebesparende maatregelen 200.000 200.000 0 

    

Totaal 1.000.000 392.296 607.704 

 
Hoofdstuk 3: Paragrafen 
 
3.1. Paragraaf lokale heffingen 
 
PGP.35  Pagina 62. Lokale lastendruk. Uit het overzicht van 2023 blijkt dat de belastingdruk 
voor onze inwoners (gebruiker van een object) boven het provinciaal gemiddelde ligt.  

a. Waardoor komt dat? 
b. Hoe is dat in vergelijking met vergelijkbare gemeenten die misschien niet in  provincie 

Limburg liggen? 
 

Beantwoording college  

 
Ten opzichte van het provinciaal gemiddelde zien wij bij de gebruikers van een object inderdaad 
boven dit gemiddelde zitten. Dit is niet het geval bij eigenaren van een object. Ook voor 
verschillende individuele heffingen zitten wij op of onder het provinciaal gemiddelde. 
 
Het provinciaal gemiddelde bij gebruikers van een object is opgebouwd vanuit verschillende 
belastingen en heffingen. Wij hebben niet direct inzichtelijk welk van deze heffingen het meeste 
bijdraagt aan het verschil. We hebben geen gegevens beschikbaar over vergelijkbare gemeenten 
buiten onze provincie. Er zijn overigens wel organisaties die dit soort onderzoeken jaarlijks 
publiceren, zoals de Vereniging Eigen Huis of COELO. Deze gegevens hebben we echter niet 
gebruikt bij het opstellen van de begroting of het bepalen van de tarieven. De kaders zoals gesteld 
door de gemeenteraad zijn hiervoor leidend. 
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PGP.36  Pagina 77. ICT. “De aanpassing van het kantoorgebouw in het kader van het Nieuwe 
Werken heeft meer tijd nodig dan vooraf ingeschat.” 

a. ICT is per definitie Informatie, Communicatie en Technologie. Wat valt in een 
gemeentebegroting allemaal onder de noemer ICT?  

 
“Met het flexibiliseren van de werkplek wordt komend jaar ook de telefonie onder handen 
genomen.”   
 

b. Wordt er hierbij ook gekeken naar de software die gebruikt wordt om te werken? (Wij 
krijgen veel klachten van inwoners die geen reactie krijgen op vervolg e-mails die ze sturen 
naar ambtenaren (de eerste mail via info@valkenburg.nl wordt over het algemeen vlot 
beantwoord). 

c. Wordt er ook gekeken naar de veiligheid van de online gemeentesystemen? 
 

Beantwoording college  

 
a. Het hoofdstuk ICT bevat de totale automatisering plus de telefonie van de gemeente 

Valkenburg aan de Geul.  De hoofdonderdelen binnen ICT zijn: 

• Technische infrastructuur (centraal serverpark en datalijnen); 

• Externe verbindingen; 

• Werkplekapparatuur; 

• Mobiele apparatuur; 

• Printers, kopieerapparatuur en scanners; 

• Applicatiesoftware en 

• Informatiebeveiliging en privacy 
 
b. De werking van zowel hardware als software wordt gemonitord. Een groot deel – met name de 

technische werking - van de monitoring vindt plaats binnen de afdeling Gegevensbeheer & 
Facilitair. Het daadwerkelijke gebruik van de software (ten behoeve van de ondersteuning van 
de interne processen) valt onder de verantwoordelijkheid van de betreffende afdelingen. Voor 
het contact met burgers en bedrijven is er naast de technische voorzieningen ook een zekere 
gedragslijn die bijdraagt aan een goede dienstverlening.  

 
c. Informatiebeveiliging heeft volop – en dagelijks - onze aandacht. Er zijn al diverse richtlijnen 

door de overheid aan de gemeenten opgelegd. Hieraan dient ook de gemeente Valkenburg aan 
de Geul te voldoen. Verder zijn er nog zelfevaluaties die onder toezicht van het Ministerie van 
BZK staan, is er jaarlijks een accountantscontrole op de informatiebeveiliging en vinden er op 
onderdelen IT-audits plaats. 

 

 
PGP.37  Pagina 78. “Ter bevordering van duidelijk en helder schrijven wordt nu al een slag 
gemaakt door de vernieuwing van het format van college- en raadsnota’s en het aanbieden van 
schrijftrainingen aan ambtenaren”.  

a. Wordt de raad ook betrokken bij de vernieuwing van het format van de raadsnota’s? 
 
 

Beantwoording college  

 
Jawel, het voorstel voor het nieuwe format wordt in het presidium besproken. 
 

 
3.8 Paragraaf Grondbeleid. 
 
PGP.38  Pagina 99. Hier wordt een hoop informatieve tekst aan gewijd. Kort samengevat 
dient de gemeente werk (te gaan) maken van het opstellen van een actueel grondbeleid inclusief 
uitvoeringsprogramma waarin een heroverweging van de huidige (passieve) grondpolitiek naar 
actieve grondpolitiek aan de orde is. De mogelijkheden en varianten zullen worden uitgewerkt.  

a. Wanneer denkt men deze uitwerking en een voorstel aan de raad voor te kunnen leggen? 
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Beantwoording college  

 
In de planning is rekening gehouden met een bestuurlijke consultatieronde (voor zowel college als 
raad) begin 2024. Vaststelling is voorzien medio 2024. 
 

 
Hoofdstuk 5: Financiële positie 
 
PGP.39  Pagina 105. Van Valkenburg-West naar Natuurpark.  

a. Volgens ons heeft de raad dit tijdens de kadernota behandeling veranderd naar alleen de 
vermelding van ‘Valkenburg-West’. Klopt dat? 

 

Beantwoording college  

 
Dat is correct. In de tabel op pagina 105 is nog de ‘oude’ benaming gehanteerd. De besluitvorming 
van de gemeenteraad met betrekking tot de kadernota 2023 is leidend. 
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Raadsfractie VVD Valkenburg 
 
Technische vragen bij de Ontwerpbegroting 2024 
 
INFORMATIEVE VRAGEN JAARSTUKKEN 2022 EN KADERNOTA 2023 
 
Vragen en opmerkingen Ontwerpbegroting 2024 en meerjarenraming 2025/2027 Valkenburg a/d 
Geul 
 

Hoofdstuk 1: Algemeen 
 
VVD.01  Pag. 5 : Financiële samenvatting 
Ten opzichte van de ontwerpbegroting 2023 stijgen de lasten van de programma’s in 2024 met +/- 
12% (ontwerpbegroting 2023 totaal lasten programma’s € 49.747.000; ontwerpbegroting 2024 totaal 
lasten programma’s € 55.948.000). Een belangrijk deel van deze lastenverhoging is structureel. 
Gegeven de onzekerheid van de uitkeringen uit het gemeentefonds vanaf 2026 zijn een aantal 
gemeenten terughoudend met structurele lastenverhogingen. Ook de financiële ruimte m.b.t. lokale 
heffingen in Valkenburg is beperkt. De belastingdruk van inwoners, bijv. gebruikers van niet-
woningen, ligt reeds boven het provinciaal gemiddelde. 
 
De concrete vraag is of het, gelet op de omstandigheden en onzekere toekomst, verantwoord is om 
de lasten flink te laten stijgen? 
 

Beantwoording college  

 
Deze vraag kwalificeren wij niet als een technische vraag, maar als een politieke vraag. 
 

 
VVD.02  Pag. 7 : Afvalstoffenheffing 
M.b.t. de afvalstoffenheffing schrijft u dat onderzoeken op dit moment nog niet hebben geleid tot 
beperking van de kostenstijgingen. Eventuele alternatieven buiten dit samenwerkingsverband om 
worden nog slechts voorzichtig verkend. 
Zou het binnen dit onderzoek niet goed zijn om ook naar de financiële consequenties te kijken van 
een eventuele uittreding uit deze GR? 
Er schijnt te worden voorgesteld om de uittredingstermijn vast te stellen op vijf jaar. Dit kan voor 
een uittredende gemeente behoorlijke consequenties hebben op het gebied van financiële, 
personele en juridische aspecten. 
 

Beantwoording college  

 
De hoogte van de afvalstoffenheffing is nog steeds onder het gemiddelde van vergelijkbare 
gemeenten. En ook andere gemeenten hebben te maken met dezelfde problematiek door 
veranderende wetgeving en de veranderende markt van afval- en grondstoffen. Volgend jaar zal er 
een evaluatie plaats gaan vinden van de huidige GR Geul en Maas 
 
In de wijziging van de gemeenschappelijke regeling Geul en Maas zijn in artikel 26 formele 
bepalingen opgenomen voor een (eventuele) uittreding. Deze bepalingen zijn uniform voor alle 
wijzigingen in de gemeenschappelijke regelingen die binnen het traject van Boels Zanders worden 
uitgevoerd. Eventuele financiële, personele en juridische aspecten zouden in dat geval worden 
meegenomen in het traject zoals dat in de regeling is voorzien. 
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VVD.03  Pag. 7 : Uitkering gemeentefonds, septembercirculaire (in duizenden euro’s) 
 

 
 
De verwachte daling in 2026 is ruim drie miljoen euro. 
 
Mede in samenhang met onze vraag op pag. 5 vragen wij ons af of het College al ideeën heeft hoe 
een gat van ruim drie miljoen in de toekomstige begrotingen kan worden gedekt? 
 

Beantwoording college  

 
Er is geen sprake van een gat van ruim drie miljoen euro. Het college heeft een sluitende begroting 
en meerjarenraming gepresenteerd. Op basis hiervan is er dus ook geen noodzaak tot het zoeken 
naar aanvullende dekking, anders dan de taakstellingen die reeds in de begroting zijn opgenomen. 
 
Wel is er sprake van een daling in de inkomsten uit het gemeentefonds van 2025 naar 2026 van 
ruim drie miljoen euro. Dit hangt samen met de landelijke discussie over de structurele 
financiering van gemeenten door de Rijksoverheid vanaf 2026, zoals toegelicht op pagina 48 van de 
ontwerpbegroting 2024. 
 

 
VVD.04  Pag. 9: Wijziging begrotingskaders 
Het College stelt voor om het volgende begrotingskader: 
“Doelstelling is dat gedecentraliseerde taken worden uitgevoerd binnen de daarvoor door het rijk 
beschikbaar gestelde budgetten” te laten vervallen omdat de landelijk beschikbaar gestelde 
budgetten voor het sociaal domein inmiddels integraal onderdeel zijn van de algemene uitkering 
van het gemeentefonds. 
 
Kunt u uitleggen waarom in het rekenmodel septembercirculaire 2023 de Integratie-uitkeringen en 
Decentralisatie-uitkeringen nog steeds afzonderlijk benoemd en gespecificeerd worden? 
 

Beantwoording college  

 
Integratie-uitkeringen en decentralisatie-uitkeringen worden door de rijksoverheid gebruikt als 
instrument om voor specifieke beleidsterreinen financiële middelen beschikbaar te stellen aan 
gemeenten. 
 
Voor de integratie-uitkeringen gaat dit om Participatie en Voogdij 18+. Voor de decentralisatie-
uitkeringen gaat dit om specifieke zaken als het verzorgen van taalonderwijs voor ontheemden uit 
Oekraïne. 
 
Het begrotingskader waarvoor wij nu voorstellen om het te laten vervallen gaat echter uit van een 
specifieke uitkering voor het gehele sociaal domein. Dit was het geval vanaf de decentralisaties in 
2015, maar is landelijk al enkele jaren niet meer van toepassing. 
 

 
VVD.05  Op pagina 19 staan de parkeergelden op bijna 3 miljoen en de parkeerlasten op 
bijna 1.3 miljoen.  
 
Waaruit bestaan de parkeerlasten? 
 

(bedragen in duizenden euro's)

Begroting 2024 Raming 2025 Raming 2026 Raming 2027

Meicirculaire 2023 (cf. RIB 23.39) 34.291 35.039 32.010 31.834

Wijzigingen septembercirculaire 2023 396 284 203 712

Septembercirculaire 2023 34.687 35.323 32.213 32.546
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Beantwoording college  

 
Beantwoording vraag VVD.05 cf. vraag VSP.08. 
 
Het taakveld 2.2 Parkeren bestaat uit de producten ‘Betaald parkeren’ (€ 405.000); ‘Exploitatie 
parkeergarage’ (€ 796.000) en ‘Fiscalisering parkeerboetes’ (€ 82.000). Deze drie producten zijn 
opgebouwd uit verschillende kostensoorten. De belangrijkste zijn doorbelaste loonkosten 
(€ 193.000), kapitaallasten bestaande uit afschrijvingskosten en rentekosten voor het gebouw van 
de parkeergarage Aan de Kei en parkeerapparatuur (€ 322.000) en de jaarlijkse storting in de 
voorziening groot onderhoud voor de parkeergarage (€ 157.000). Het resterende gedeelte is het 
totaal van de verschillende exploitatiekosten, waaronder energiekosten, de kosten voor onderhoud 
aan de apparatuur en commissies parkeerproviders. 
 

 

Hoofdstuk 2: Programmaplan 

 
VVD.06  Pag. 42 Programma Sociaal Domein (Wat mag het kosten?) 
 
Waarom zijn in dit overzicht de lasten van het Sociale Domein ruim driemaal zo hoog als de baten? 
Insteek van de decentralisatie was toch dat de gemeenten de taken van de overheid zouden 
overnemen en daarvoor gecompenseerd zouden worden? 
 

Beantwoording college  

 
De baten zijn (grotendeels) onderdeel van de algemene uitkering van het gemeentefonds. Deze 
baten zijn opgenomen in het taakveld 0.7 Algemene (en overige) uitkeringen gemeentefonds in het 
programma Bestuur en Ondersteuning. 
 
Dit is ook mede aanleiding voor het voorstel waar u naar verwijst in vraag VVD.04. 
 
Overigens is er landelijk veel discussie over de vraag of gemeenten inderdaad voldoende 
gecompenseerd worden voor de taken die in 2015 zijn overgeheveld vanuit de Rijksoverheid naar 
gemeenten. Die discussie staat echter los van de wijze waarop dat op pagina 42 van de 
ontwerpbegroting wordt gepresenteerd. 
 

 
VVD.07  Pag. 48 Programma Bestuur en ondersteuning 
U schrijft dat er de komende maanden wordt gekeken naar de mogelijkheid om incidentele 
middelen en overschotten in te zetten als structureel dekkingsmiddel.  
Is dit volgens de Gemeentewet en het Besluit Begroting (BBV) wel toegestaan? 
 

Beantwoording college  

 
De mogelijkheid om incidentele middelen en overschotten in te zetten als structureel 
dekkingsmiddel wordt op landelijk niveau bekeken vanuit het Ministerie van Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksrelaties (BZK). De Minister van BZK heeft dit onlangs nog toegelicht bij de 
begrotingsbehandeling (van de begroting 2024 van BZK) in de Tweede Kamer. Hierbij heeft hij 
aangegeven met de provincies (vanuit hun rol als toezichthouder op de gemeentelijke financiën) in 
overleg te treden in hoeverre dit binnen de bestaande kaders kan. 
 
Mocht blijken dat dit niet mogelijk is binnen de bestaande kaders van het BBV, terwijl de regering 
dit wel wenselijk acht, dan is het mogelijk dat deze kaders hierop worden aangepast. Het BBV is 
formeel een Algemene Maatregel van Bestuur (AMvB) op grond van artikel 186 van de Gemeentewet 
(en artikel 190 van de Provinciewet). Een andere optie is dat de Commissie BBV een notitie 
publiceert over de wijze waarop het BBV op dit onderdeel geïnterpreteerd dient te worden. 
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Hoofdstuk 3 : Paragrafen 
 
VVD.08  Pag. 60: Overzicht kostendekkendheid leges 2024. 
 
Wat wordt er onder de kop toerekenbare baten taakveld burgerzaken bedoeld met leges bevolking? 
 

Beantwoording college  

 
Dit betreft de leges van alle dienstverlening vanuit burgerzaken die niet valt onder de overige 
onderdelen die op pagina 60 van de Ontwerpbegroting worden genoemd (paspoorten, rijbewijzen 
en huwelijken). Dit gaat bijvoorbeeld over de leges voor verstrekkingen uit de Basisregistratie 
Personen (hoofdstuk 4 uit de legesverordening), vastgoedinformatie (hoofdstuk 8) of overige 
publiekzaken zoals het aanvragen van een verklaring omtrent het gedrag (VOG) (hoofdstuk 9). 
 

 
VVD.09  Pag. 62 De prognose voor de toeristenbelasting staat vanaf 2025 en volgende jaren 
op 2.75 miljoen.  
 
De toeristenbelasting wordt toch ieder jaar met 10% verhoogd? Hoe is dit bedrag berekend? 
 

Beantwoording college  

 
In de programmabegroting 2023 is op pagina 6 inderdaad het voornemen opgenomen om de 
tarieven van de toeristenbelasting jaarlijks te verhogen met 10%. Dit is echter niet opgenomen als 
een formeel beleidskader voor de toeristenbelasting. Om deze reden is er cijfermatig in de 
ontwerpbegroting 2024 nog geen rekening gehouden met de meeropbrengsten van een jaarlijkse 
verhoging van 10%. Bij de berekening van het bedrag van € 2,75 miljoen is uitgegaan van de 
tarieven zoals de gemeenteraad die heeft vastgesteld op 10 juli 2023. 
 

 
VVD.10  Pag. 64 Weerstandsvermogen en risicobeheersing. 
 
Waarom wordt in het overzicht met risico’s het maximale schadebedrag m.b.t. extreme 
weersomstandigheden (€ 100.000) niet naar boven bijgesteld gelet op de watersnood 2021 en 
financiële consequenties? 
 

Beantwoording college  

 
Dit bedrag is naar boven bijgesteld, mede naar aanleiding van de watersnood. In eerdere 
begrotingen stond hier een lager bedrag. Bij de bepaling van het bedrag is in overweging genomen 
dat wij als lokale overheid recht hebben op compensatie van het schadebedrag, bijvoorbeeld 
vanuit de Wet tegemoetkoming schade bij rampen (Wts) of de Wet op de Veiligheidsregio’s (Wvr). 
 

 
Hoofdstuk 4: Overzicht van baten en lasten 
 
VVD.11  Pag. 102 Baten en lasten per programma. Kunt u de verschillen verklaren tussen de 
lasten en baten voor 2023 zoals vermeld in dit overzicht en de bedragen zoals opgenomen in de 
ontwerpbegroting 2023 ? 
 
In duizenden euro’s   Lasten  Baten 
Ontwerpbegroting 2023   49.747  58.763 
Overzicht pag. 102   59.654  68.527 
 
Zijn deze verschillen veroorzaakt door de goedgekeurde begrotingswijzigingen in de loop van 2023 ? 
 
 



 

v1.01 d.d. 27 oktober 2023 

Ontwerpbegroting 2024 42 Technische vragen en beantwoording 

Beantwoording college  

 
Deze verschillen zijn opgebouwd vanuit de door de raad goedgekeurde begrotingswijzigingen over 
2023 aangevuld met de zogenaamde collegewijzigingen die als onderdeel van de najaarsnota aan 
uw raad ter vaststelling worden aangeboden. Voor de najaarsnota zal overigens nog een 
actualisatie van deze cijfers plaatsvinden om de meest actuele inschatting aan uw raad te kunnen 
presenteren (in de raadsvergadering van december). 
 
Overigens is de kolom begroting 2023 in de voorliggende ontwerpbegroting 2024 alleen ter 
informatie als vergelijkend cijfer opgenomen, niet ter vaststelling. 
 

 
Bijlage 3 Meerjarig verloop reserves en voorzieningen 
• Pag. 115  
 
VVD.12  Kunt u het verloop van de algemene dekkingsreserve in 2023 nader specificeren? 
 

Beantwoording college  

 
Het verloop van deze reserve in 2023 is geen onderdeel van de besluitvorming die met de 
voorliggende ontwerpbegroting 2024 en meerjarenraming 2025 t/m 2027 aan uw raad wordt 
aangeboden. Wij verzoeken u om deze vraag te stellen in het kader van de najaarsnota 2023 of de 
jaarrekening over 2023. 
 
In het algemeen kunnen wij wel aangeven dat alle mutaties op de algemene dekkingsreserve 
worden uitgevoerd binnen de kaders zoals die door de gemeenteraad hiervoor zijn bepaald. 
 

 
 
 
 
 
  



 

v1.01 d.d. 27 oktober 2023 

Ontwerpbegroting 2024 43 Technische vragen en beantwoording 

 

Raadsfractie CDA Valkenburg 
 
Technische vragen bij de Ontwerpbegroting 2024 
 
Informatieve vragen van de CDA-fractie – ontwerpbegroting 2024 Valkenburg aan de Geul 
 
CDA.01  Op pagina 6, bij het kopje economie en toerisme, zien wij niks staan over het 
Kuurpark. Klopt het dat wij hier dan ook niks van hoeven te verwachten later dit jaar? 
 

Beantwoording college  

 
Uw Raad heeft een voorbereidingskrediet beschikbaar gesteld voor de nadere uitwerking van het 
Kuurpark naar Natuurpark. Deze nadere uitwerking vindt plaats. Het project Kuurpark naar 
Natuurpark is een project binnen de het plangebied Valkenburg-West. Vanuit de integrale aanpak 
Valkenburg-West zal ook een voorstel volgen voor het vervolg van het deelproject Kuurpark naar 
Natuurpark. 
 

 
CDA.02  Op pagina 6 staat dat voor de ophoging van de formatie van adviseur Openbare Orde 
en Veiligheid dient de personeelsbegroting structureel te worden opgehoogd met € 104.000. 
 
Elders in het stuk kunnen wij lezen dat het 1.0 FTE betreft. De onderbouwing is te vinden in een 
rapportage van een onderzoek dat heeft plaatsgevonden (pag. 12). Er is om dit rapport gevraagd, 
maar hebben we niets meer van gehoord. Waarom wordt deze uitbreiding en rapportage niet d.m.v. 
een raadsvoorstel aan de raad ter besluitvorming voorgelegd. Of is hier weer de goedkeuring van de 
kadernota ook de legitimatie voor deze uitbreiding? Weer een voorbeeld hoe wij NIET willen 
besturen!  
 

Beantwoording college  

 
Het rapport ligt ondertussen ter inzage voor de gemeenteraad. In de kadernota 2023 is opgenomen 
dat wordt onderzocht of de huidige formatie adviseur Openbare Orde en Veiligheid uitbreiding 
behoeft en dat dit onderzoek wordt meegenomen in de behandeling van de begroting 2024. Dit 
onderzoek is uitgevoerd en het resultaat is meegenomen in de ontwerpbegroting 2024 zoals 
afgesproken tijdens de behandeling van de kadernota 2023.  
 

 
CDA.03  Op pagina 6 staat ‘op zeer korte termijn verwachten wij helderheid te krijgen over 
onze kandidatuurstelling voor een internationaal wielerevenement. In de raadsvergadering van 
december verwachten wij een concreet voorstel in te kunnen brengen.’ 
Graag voor de bespreking van de begroting in de raadsvergadering in november aangeven welke 
financiële consequenties dit heeft. 
 

Beantwoording college  

 
Zoals toegelicht in het Raadsinformatiebulletin 23.62 Tour De France Femmes Valkenburg 2024 
zullen de financiële consequenties onderdeel zijn van het raadsvoorstel dat op 11 december 2023 
aan u wordt voorgelegd. Ten opzichte van de ontwerpbegroting 2024 gaat het dan om een 
begrotingswijziging voor 2024. 
 

 
CDA.04  Op pagina 6 staat ‘de functie van projectleider Valkenburg-Oost is opgenomen in de 
financiering van het project. Daarmee betreft dit een tijdelijke constructie, voor de duur van dit 
project. We stellen voor om de functie van projectleider structureel in de personeelsbegroting op te 
nemen.’ 
 
Waarom een tijdelijke constructie omzetten in een structurele financiering? 
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Beantwoording college  

 
Gekozen is voor het structureel aanstellen van een projectleider i.p.v. het tijdelijk inhuren. Dit is 
vele malen goedkoper. Inzet van deze medewerker kan na afloop van dit project vervolgens op 
andere projecten gebeuren waar vervolgens weer geen externe projectleider voor hoeft te worden 
ingeschakeld. 
 

 
CDA.05a Op pagina 6 staat ‘op het moment dat de projectfinanciering eindigt, komen deze 
personele lasten dan structureel ten laste van de algemene middelen, voor het bedrag van € 98.000 
per jaar.’ 
 
Is dit niet een uitbreiding die t.z.t. aan de gemeenteraad moet worden voorgelegd? 
 

Beantwoording college  

 
Dit betreft inderdaad een uitbreiding die, als onderdeel van de voorliggende ontwerpbegroting 
2024, in november 2023 ter besluitvorming aan de gemeenteraad wordt voorgelegd. 
 

 
CDA.05b  Op pagina 6 staat ‘Burgerkracht - De kosten hiervan worden geraamd op € 32.000 op 
jaarbasis.’ Hoeveel FTE is dit? 
 

Beantwoording college  

 
Dit is 0,6 fte. 
 

 
CDA.06  Op pagina 6-7 staat ‘Nieuw beschut werk - Incidenteel in 2024 bedragen de kosten 
€ 86.000’. Graag een onderbouwing van dit bedrag. Is deze functie op 1 januari 2024 gerealiseerd?  
 

Beantwoording college  

 
Om aan de taakstelling te kunnen voldoen en de gevraagde beschutte werkplekken te kunnen 
realiseren ontvangen gemeenten vanaf 2024 een bedrag van € 10.757 voor begeleidingskosten per 
beschutte werkplek. Uitgaande van 7 plekken bedraagt het totaalbedrag € 75.299. Oorspronkelijk 
werd uitgegaan van 8 plekken à € 10.757 oftewel € 86.056 . Het aantal werkplekken is echter naar 
beneden toe bijgesteld naar 7 werkplekken, hierdoor bedraagt de dekking € 75.299. 

  
 
CDA.07  Op pagina 17 schrijft u, onder het kopje Regionale economische samenwerking, dat 
er meerdere projecten naar voren komen waaronder diverse regiodeals voor versterking van de 
regionale economie.  
Kunt u specificeren wat uit de regiodeals exact is voortgekomen in het belang van Valkenburg aan 
de Geul?  
Hoeveel geld richting de gemeente? Welke projecten zijn hieruit voortgekomen? 
 

Beantwoording college  

 
Zie antwoord bij PGP.08 van de bedoeling van deze passage in de begroting. Indien uw Raad 
specifiek bijgepraat wilt worden over de regiodeal Zuid-Limburg, dan is het verstandiger om in 
afstemming met de griffie daarvoor een apart moment in te plannen. Dat gaat te ver voor deze 
begrotingsbehandeling. 
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CDA.08  Op pagina 18 schrijft u de mogelijkheid te verkennen tot aanvraag voor bijdrage 
‘Impulsaanpak winkelgebieden’.  
Kunt u ons concreet aangeven wanneer wij hier duidelijkheid over krijgen? En waar bestaat deze 
impulsaanpak precies uit? 
 

Beantwoording college  

 
Zie antwoord PGP.12 
 

 
CDA.09  Op pagina 18 staat ‘Thema 1d: Ondernemerscontact. Eind 2023 wordt een voorstel 
verwacht hoe ondernemerscontact structureel ingericht kan worden. De middelen voor een 
continuering van de pilot zijn vooralsnog (in afwachting van definitieve besluitvorming) wel 
opgenomen in deze begroting. 
Wat is opgenomen? 
 

Beantwoording college  

 
Zie ook de kadernota, € 90.000 structureel. 
 

 
 
CDA.10  Op pagina 21, onderaan, schrijft u dat er een inventarisatie zal plaatsvinden van de 
zebrapaden in de gemeente.  
Eerder is er al een toezegging gedaan door het college dat het zebrapad, nabij het Halderpark/de 
Ahoy, een stuk zou worden opgeschoven naar het noorden. Hoe staat het hiermee? 
 

Beantwoording college  

 
De gemeente heeft op dit moment een opdracht uitgezet voor de inventarisatie en beoordeling 
voetgangersoversteekplaatsen in de gemeente. Hierin wordt ook zebrapad Halderpark/de Ahoy 
meegenomen. 
 

 
CDA.11  Op pagina 24, kopje kansenkaart wonen, schrijft u dat een van de onderdelen 
betreft het inzichtelijk maken van mogelijkheden voor transformatie van verouderde hotels naar 
gewenste nieuwe woningtypes.  
Kijkt u daarbij ook nadrukkelijk naar leegstaande (karakteristieke) panden in de gemeente? 
 

Beantwoording college  

 
Op de kansenkaart wonen zijn locaties opgenomen die bij ons in beeld zijn. Daarbij is niet 
nadrukkelijk gekeken naar karakteristieke panden, maar naar alle potentieel geschikte panden in 
bebouwd gebied. Indien een pandeigenaar komt met een plan tot herontwikkeling kijken wij daar 
naar vanuit een positieve grondhouding, ook als het om karakteristieke panden gaat. Uitgangspunt 
is dat herontwikkeling van panden gelegen in bebouwd gebied gemakkelijker is dan daar buiten. 
Behalve als het een Rijksmonument betreft dan is verbouwing tot woningen ook bespreekbaar 
buiten bebouwd gebied (ten behoeve van het duurzaam in stand houden van een monument). 
 

 
CDA.12  Op pagina 30 staat ‘Verstevigingsmaatregelen/herinrichting Plenkertgroeve’ - In het 
investeringsprogramma bij de begroting 2019-2023 is een krediet van € 146.500 opgenomen voor de 
herinrichting Plenkertgroeve. De voorbereiding is gedaan in 2022 en de uitvoering is gedaan in 
2023.’ 
Zijn er nog middelen beschikbaar? 
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Beantwoording college  

 
Er is nog een bedrag beschikbaar van ca. € 117.000. 
 

 
CDA.13  Algemene vraag: In de begroting zijn op diverse pagina’s beleidsindicatoren 
opgenomen. De genoemde periodes zijn in 2021, 2022, 2023 en zelfs al 2024. Bij elke indicator staat 
echter maar steeds een jaartal, Hoe de ontwikkelingen van een indicator is kunnen we uit deze 
overzichten niet opmaken. 
 
Wat doet de gemeente met deze beleidsindicatoren? Er valt nergens iets uit af te leiden. 
 

Beantwoording college  

 
Het opnemen van de indicatoren is een verplichting vanuit het BBV (onze verslaggevings-
voorschriften) en de “Regeling beleidsindicatoren gemeenten”. Bij de tabellen in het boekwerk van 
de begroting is een bronvermelding opgenomen naar de website waarstaatjegemeente.nl. Op deze 
website staan de indicatoren van alle Nederlandse gemeenten opgenomen, waarmee het voor 
eenieder mogelijk is om een vergelijking te maken tussen de indicatoren van verschillende 
gemeenten. In het boekwerk van de begroting staan de meest recente cijfers opgenomen. De 
indicatoren worden binnen onze gemeente niet of nauwelijks gebruikt als sturingsinstrument. 
 

 
CDA.14  Op pagina 36 schrijft u dat eind 2023 is gestart met een social media campagne om 
jongeren in onze gemeente beter te bereiken.  
Is deze al gestart, en via welke kanalen dan? Het kan zijn dat het ons is ontgaan, maar wij hebben 
hier zelf nog niks van gezien. 
 

Beantwoording college  

 
Ja, sinds de zomer. Het feit dat u dit niet gezien heeft, is goed te verklaren. De campagne wordt 
heel specifiek getarget, namelijk jongeren tussen de 13 en 21 jaar die woonachtig zijn in 
Valkenburg aan de Geul. Alleen deze doelgroep krijgt de filmpjes van de campagne te zien op 
zijn/haar feed van bv Instagram. 
 
Zie tevens het antwoord bij vraag AB.13. 
 

 
CDA.15  Op pagina 46 schrijft u dat u gaat onderzoeken wat ten tijde van netcongestie wel 
kan, om toch stappen te zetten ten aanzien van grootschalige zon opwek. Denk daarbij aan grif 
oplossingen en energieopslag.  
Wat is hierbij de concrete stand van zaken? 
 

Beantwoording college  

 
Problematiek is in provincieverband opgepakt. Eerste congres georganiseerd door RES Noord- en 
Midden-Limburg & RES Zuid-Limburg aangaande opslag van energie, het balanceren van 
energievraag door middel van collectieve aansluitingen en het laden van elektrisch materieel heeft 
reeds plaats gevonden. Daarnaast wordt regelgeving omtrent batterijopslag verkend om hier 
gedegen beleid voor te kunnen formuleren. 
 

 
CDA.16  Op pagina 50 staat ‘taakstelling sociaal domein – met de exercitie ‘structurele 
ruimte aframen in de begroting’ die we de afgelopen periode hebben uitgevoerd, is de taakstelling 
voor de jaren 2024 en 2025 volledig ingevuld.’ 
Graag adstrueren? 
 

https://waarstaatjegemeente.nl/
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Beantwoording college  

 
De taakstelling voor 2024 en 2025 is volledig ingevuld, in de ontwerpbegroting 2024 is de 
taakstelling op het sociaal domein voor deze jaren ook nihil weergeven. We hebben dit 
verwezenlijkt met de maatregelen opgenomen in het versterkingsplan sociaal domein en door 
kritisch te analyseren welke budgetten te ruim zijn begroot. Bij het analyseren van de budgetten 
zijn we tot de conclusie gekomen dat met name de budgetten binnen de taakvelden 
maatwerkdienstverlening 18- en inkomensregelingen te hoog waren geprognotiseerd. Door het 
bijstellen van structurele budgetten binnen het sociaal domein is de taakstelling sociaal domein 
voor de komende jaren verlaagd. 
 

 
CDA.17  Op pagina 57 en 58 – taakveld overheid 
 
Kunt u aangeven wat in FTE de formatie overheid binnen de gemeente is en de directie formatie? In 
de berekeningen voor 1 FTE overhead worden deze formaties samengevoegd! 
 

Beantwoording college  

 
De overheadberekening op pagina 58 (€ 56.914 per fte) is onderdeel van de berekening van de 
kostendekkendheid van de afvalstoffenheffing, de rioolheffing, de leges en andere heffingen (op 
pagina 59, 60 en 61). Dit is een extracomptabele berekening die bedoeld is als onderbouwing voor 
de bepaling uit artikel 229b lid 1 van de Gemeentewet. 
 
De berekening van de overhead vanuit deze context staat los van de uitsplitsing van de formatie in 
fte over de overhead en de directe formatie. De exacte cijfers hebben wij niet beschikbaar binnen 
de gestelde termijn van de beantwoording van deze vragen. 
 

 
CDA.18  Op pagina 69 Onderhoud Gebouwen – Voor alle gemeentelijke gebouwen in gebruik 
bij de gemeente of enige derde (verhuur, gebruik of anderszins) dient een actueel onderhoudsplan 
beschikbaar te zijn.  
Het woord ‘dient’ wekt de suggestie dat niet overal een onderhoudsplan aanwezig is. Graag 
aangeven of er wel/geen actueel onderhoudsplan beschikbaar is? 
 

Beantwoording college  

 
Er zijn voor de gemeentelijke gebouwen onderhoudsplannen beschikbaar. De onderhoudsplannen 
zijn dit jaar voor 2024 – 2028 door een extern bedrijf vernieuwd. Op dit moment verwerken we de 
nieuwe informatie in onze systemen en vindt er afstemming plaats met de betrokken afdelingen. 
Het nieuwe onderhoudsprogramma wordt in het eerste kwartaal van 2024 aangeboden aan de raad. 
 

 
CDA.19  Op pagina 70 staat ‘De gemeente beschikt echter ook over leegstaand vastgoed, 
zonder actuele functie…Voor deze panden wordt gezocht naar een toekomst, dit betekent dat een 
dergelijk pand gesloopt of herontwikkeld kan worden.’ 
Kunt u ons een lijstje geven met de panden waar het hier over gaat en welke jaarlijkse kosten 
hiermee gemoeid zijn? 
 

Beantwoording college  

 
- Kasteel Oost      Oosterweg 28-40             
- Stella Maris        Keelstraat 1 
- BS Broekhem      Bosstraat 5 
- BS Houthem       Onderstestraat 26 
- BS Vilt               Leeuwerikstraat 5 
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De kosten voor beheer en onderhoud van deze panden is niet op pandniveau inzichtelijk. 
Overwogen wordt hier naar de toekomst toe een onderhoudsvoorziening voor te treffen om dit 
beter inzichtelijk te krijgen en grip op te houden.  
Overigens staan alle locaties op de nominatie binnen afzienbare tijd in ontwikkeling te worden 
gebracht, hetgeen veelal zal betekenen, Kasteel Oost uitgezonderd, dat de opstallen gesloopt 
zullen worden en de gronden in ontwikkeling gebracht zullen worden. 
 

 
CDA.20  Op pagina 71 schrijft u dat de contracten voor onderhoud openbaar groen en afval 
en reiniging lopen tot eind 2023 en daarna opnieuw worden aanbesteed.  
Hebben wij hier als raad nog inspraak in? 
 

Beantwoording college  

 
Nee. Dit is een uitvoerende taak op basis van het Kwaliteitsplan Openbare Ruimte zoals door uw 
raad vastgesteld. De nieuwe contracten zijn gebaseerd op de vorige, aflopende contracten, waarbij 
beide contracten enkel op noodzakelijke punten gefinetuned zijn om nog beter ‘in control’ te zijn.  
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